

ယခုရက်စွဲမှတ်တမ်းပါ အချက်အလက်များသည် မြန်မာ့အရေး လေ့လာသူများအဖွဲ့၏ ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၁၄ရက်နေ့မှ ဩဂုတ်လ၂၈ရက်နေ့ အတွင်း ဖြစ်ပွားခဲ့သော လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခများ၊ ဆွေးနွေးမှုများနှင့် တခြားသော ဆက်စပ်သတင်းများအား မီဒီယာများမှတစ်ဆင့် မှတ်တမ်းတင်ထားသော ရက်အလိုက် ငြိမ်းချမ်းရေးသတင်းစုစည်းချက်များဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် ရက်စွဲမှတ်တမ်းပါအချက်များသည် မြန်မာ့အရေးလေ့လာသူများ၏ အမြင်နှင့် အဘော်မဟုတ်ဘဲ ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ပတ်သက်သော မီဒီယာဖော်ပြချက်များအား စုစည်းပေးထားခြင်းသာဖြစ်ပါသည်။ မြန်မာ့အရေးလေ့လာသူများအဖွဲ့မှ ထုတ်ဝေလျက်ရှိသော ငြိမ်းချမ်းရေးရက်စွဲစဉ်မှတ်တမ်းများနှင့် လအလိုက်သုံးသပ်ချက်အနှစ်ချုပ်မှတ်တမ်းများအား ပိုမိုကောင်းမွန် စေရန်အတွက် အကြံပြုချက်များပေးပါရန်နှင့် အကြံပြုချက်များပေးပို့လိုပါက bcmg.burma.org@gmail.com နှင့် ဖုန်း - 09-796636737 တို့ကို ဆက်သွယ်နိုင်ပါသည်။

မြန်မာ့အရေးလေ့လာသူများအဖွဲ့

စဉ်	ရက်စွဲ	အကြောင်းအရာ	ရည်ညွှန်း
၁၄။	၁၄.၈.၂၀၁၇	<p>မတရားအသင်းဆက်သွယ်မှု အက်ဥပဒေဖိနှိမ် ၁၇(၁) ဖြင့်ဖမ်းဆီးခံထားရသည့် မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာကျောင်းသားများဒီမိုကရက်တစ်တပ်ဦး (ABSDF) ဗဟိုကော်မတီဝင် ဦးမင်းဌေးအမှု အတွက် ABSDF ဥက္ကဋ္ဌဦးသံခဲ မှရုံးချိန်းတွင် ကချင်ပြည်နယ် မိုးမောက်တရား ရုံးသို့သွားရောက် ထွက်ဆိုခဲ့သည်။ ဩဂုတ်လ ၂၃ ရက်နေ့သို့ ရုံးချိန်းထပ်မံချိန်းဆိုထားပြီး တရားခံပြသက်သေ နောက်ထပ်တစ်ဦးဖြစ်သည့် ABSDF ဗဟိုဦးဆောင်ကော်မတီဝင် ဦးသူရကတိတ်ဆေးသွားမည်ဖြစ်သည်။ (7Day Link) (RFA Link)</p> <p>ကယားပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ်ဦးအယ်ဖောင်းရှိ ဦးဆောင်သော ပြည်နယ်အစိုးရတာဝန်ရှိသူများနှင့် ကရင်နီအမျိုးသားတိုးတက်ရေးပါတီ (KNPP) တို့ ဩဂုတ် ၂၁ ရက်တွင် လွိုင်ကော်မြို့၌ တွေ့ဆုံ၍ သံလွင်မြစ်ကူးတံတား (တာတမော့) တည်ဆောက်ရေးကိစ္စ ညှိနှိုင်းမည်ဖြစ်ကြောင်း KNPP လွိုင်ကော်ဆက်ဆံရေးရုံးတာဝန်ခံ ခူညေးရယ်မှ ပြောခဲ့သည်။ (7Day Link)</p> <p>ဩဂုတ်လ(၁၃)ရက်နေ့တွင် ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်းနမ့်ခမ်းမြို့နယ် ကောင်းပိုင်းကျေးရွာဘက်၌ တပ်မတော်နှင့် TNLAတို့ တိုက်ပွဲ ဖြစ်ပွားခဲ့စဉ် အတွင်း တပ်မတော်ဖက်မှ လက်နက်ကြီးနှင့် ပစ်ခတ်မှုကြောင့် ရွာသား(၄)ဦး လက်နက်ကြီးထိမှန်ခဲ့သလို လူနေအိမ်ခြေ (၁၅)အိမ်ခန့် ပျက်စီးမှု ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ ယခုကဲ့သို့ နေအိမ်ထိခိုက်မှုအတွက် “(၁၄)ရက်နေ့မှာ တပ်မ(၈၈)တပ်မပျက်က လျော်ကြေးတော့ မဟုတ်ဘူး ထောက်ပံ့ကြေးပေါ့။ ကိုယ်ချင်းစာနာတဲ့အနေနဲ့ ကျေးရွာကိုသိန်း(၃၀)ထောက်ပံ့ပေးတယ်။ ပျက်စီးတဲ့အိမ်တွေအတွက်ပေါ့။”ဟု တအာင်းစာပေဥက္ကဋ္ဌ ဦးမြင့်ကျော်မှ ပြောခဲ့သည်။ (VOA Link)</p> <p>တနိုင်းမြို့နယ်နှင့် ဖားကန့်မြို့နယ်တို့တွင် တရားမဝင် ရွှေမှော်နှင့် ပယင်းမှော်များကို တူးဖော်ဆောင်ရွက်နေမှုများအား သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ပြည်နယ်အစိုးရတို့မှ ထိထိရောက်ရောက် ကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ပါရန် တနိုင်းမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးလင်းလင်းဦးတင်သွင်းသည့် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအား တိုက်တွန်းကြောင်းအဆိုကို ဩဂုတ် ၁၄ရက်တွင် ပြည်သူ့လွှတ်တော်မှ အတည်ပြုခဲ့သည်။ အဆိုကို လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များမှ ပိုင်းဝန်းဆွေးနွေးရာ၌ တပ်မတော်သားကိုယ်စားလှယ်သုံးဦးအပါအဝင် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လေးဦးမှ ပြင်းပြင်းထန်ထန် ကန့်ကွက်ဆွေးနွေးခဲ့ကာ NLDကိုယ်စားလှယ်လေးဦးမှ ထောက်ခံဆွေးနွေးခဲ့သည်။ တပ်မတော်မှ အဆိုပါဒေသများတွင် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးအတွက် နယ်မြေရှင်းလင်းရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေခြင်းဖြစ်ပြီး တရားဥပဒေ စိုးမိုးမှုရှိမှသာ ပြည်ထောင်စုမှ ကိုင်တွယ်ဆောင်ရွက်သင့်ကြောင်း ဆွေးနွေးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ “တပ်မတော် အနေနဲ့ကတော့ ဥပဒေနဲ့အညီ လုပ်ဆောင်ချက်များကို ဟန့်တားနှောင့်ယှက်သူ၊ ဥပဒေမဲ့လုပ်ရပ်များကို ကျူး လွန်နေသူ၊ နိုင်ငံတော်နဲ့ နိုင်ငံသားများအကျိုးစီးပွားကိုပျက်စီးစေသူ၊ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ကို ပျက်စီးစေသူ၊ ငြိမ်းချမ်းရေးကိုမလိုလားသူများကိုတော့ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနဲ့အညီ ရှင်းလင်းရေးကို ဆက်လက် ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ပါတယ်”ဟု တပ်မတော်သားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒုတိယပိုလ်မူးကြီးခင်မောင်ဆွေမှ ပြောကြားခဲ့သည်။ “အဆိုမှာပါတဲ့ သယံဇာတ တရားမဝင်တူးဖော်မှုများ နောင်မဖြစ်ရအောင် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအား တိုက်တွန်းတာကို ထောက်ခံပါတယ်။ ဒါပေမဲ့ တပ်မတော်ရဲ့ ဆောင်ရွက်မှုတွေအပေါ် ဝေဖန်ပြောကြားချက်တွေဟာ သောင်ကျော်နေလို့ ကန့်ကွက်ပါကြောင်း ဥက္ကဋ္ဌကြီးမှတစ်ဆင့် လေးစားစွာတင်ပြအပ်ပါတယ်”ဟုမင်းကင်းမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးမောင်မြင့်မှဆွေးနွေးပြောကြားသည်။ (Mizzima Link) (7Day Link) (Irrawaddy Link) (BBC Link) (Eleven Link)</p> <p>ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာထိုင်းနိုင်ငံသံအမတ်ကြီး ဂျူကာဘွန်းလောင်းတို့ နေ့လည် ၂ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော်ရှိ ဘုရင့်နောင်ရိပ်သာ ဧည့်ခန်းမဆောင်၌ တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံရာတွင် လက်ရှိလျှောက်လှမ်းနေသည့် နိုင်ငံရေးလမ်းကြောင်း အောင်မြင်စေလို၍ တပ်မတော်အနေဖြင့် အစိုးရ၊ နိုင်ငံရေး ပါတီများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နေကြောင်း၊ ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိမှသာ ထာဝရဒီမိုကရေစီဖြစ်နိုင်မည်ဖြစ် သောကြောင့် ငြိမ်းချမ်းရေးရရှိအောင်လည်း ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နေသည်မှာ တပ်မတော်၏ ဆန္ဒပင်ဖြစ်ကြောင်း ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်မှ ပြောကြားခဲ့သည်။ (DVB Link) (SG.MAH Link) (7 Day Link)</p>	<p>၁၇/၁ ABSDF</p> <p>ကယားအစိုးရ - KNPP တွေ့ဆုံ</p> <p>ကောင်းပိုင်းကျေးရွာ လက်နက်ကြီးထိမှန်</p> <p>အရပ်ဘက်-စစ်ဘက်ဆက်ဆံရေး</p> <p>နိုင်ငံတကာဆက်ဆံရေး</p>
၁၅။	၁၅.၈.၂၀၁၇	<p>ဩဂုတ်လ ၁၅ရက်နေ့ နံနက် ၇:၃၀ နာရီအချိန်ခန့်တွင် အစိုးရတပ်မတော် ရကသ-၁(ရပ်စောက်မြို့)မှ ဗိုလ်ကြီးသက်တင်အောင် နှင့် ဒုဗိုလ်</p>	<p>HR Violation</p>

အောင်ထွန်းလင်းတို့ ဦးဆောင်သောအင်အား၄၀ကျော်ခန့်သည် ဟိုပုံးမြို့နယ် မိုင်းပျဉ်းကျေးရွာအုပ်စု၊ နောင်ရဆိကျေးရွာရှိ ဒေသခံ ပြည်သူလူထု၏ နေအိမ်တွင်းသို့ ဝင်ရောက်ရှာဖွေမှု နောက်ပြေး၊ ဒေသခံများ၏ အိမ်အသုံးအဆောင်ပစ္စည်းများနှင့် အိမ်မွေး ကြက်များအား အဓမ္မယူဆောင် သွားရုံသာမက ကျေးရွာအနီးတစ်ဝိုက်နှင့် ကျေးရွာတွင် နေထိုင်သူဒေသခံများကိုလည်း နေအိမ်တစ်အိမ်လျှင် တစ်ဦးစီ ထပ်မံဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွားမည်ဟု ခြိမ်းခြောက်ပြောဆိုခဲ့ကြောင်း RCSS သတင်းဌာနဖြစ်သည့် Tai Freedom မှ ဖော်ပြခဲ့သည်။ [\(Tai Freedom Link\)](#)

KIA တပ်မဟာ ၂ လက်အောက်ခံတပ်ရင်း ၁၁တပ်ဖွဲ့များနှင့် တပ်မတော်တို့အကြားနမ္မတီးမြို့မှ ၁၃ မိုင်အကွာအဝေးရှိ ကဆုန်းကျေးရွာအနီး တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားနေခြင်းကြောင့် ကချင်ပြည်နယ် မိုးကောင်းမြို့နယ်ခွဲ နမ္မတီးမြို့သို့ ရောက်ရှိလာသောကချင်စစ်ပြေးဒုက္ခသည် ၁၁၀၀ ကျော်အတွက် ယာယီအဆောက်အအုံ၊ စားနပ်ရိက္ခာနှင့် အဝတ်အစားများလိုအပ်နေသည်ဟု ဒုက္ခသည်များအား ကူညီနေသူများမှ ပြောသည်။ **“အရကောဘီစီဘုရားကျောင်းမှာက ၅၉၇ ရှိပြီ။ အကုန်လုံးခန်းမမှာဘဲအိပ်နေကြတယ်ဆိုတော့ အဆောက်အအုံတွေ ဆောက်ဖို့ လိုနေတယ်။ အစားအသောက်ကလည်းအသင်းတော်ကနေအလှူရှင်တွေ လာကူညီတာတွေနဲ့ဘဲချက်ကျွေးနေကြတယ်။ အလိုအပ်ဆုံးက သူတို့ကိုနေဖို့ ယာယီအဆောက်အအုံဆောက်ပေးဖို့ မိုးကာ၊ ဝါးတော့ လိုအပ်နေတယ်”**ဟု နှစ်ခြင်းအသင်းတော်မှ သိက္ခာတော်ရဆရာလရိန်မှ ပြောသည်။ ကဆုန်းကျေးရွာနှင့် စွပ်မိုင်ယန်ကျေးရွာသားများနမ္မတီးမြို့ လမ်းဘေးရောယန် ကက်သလစ် ဘုရားကျောင်းတွင် စစ်ရှောင် ၅၅၂ ဦးရောက်ရှိလာကာနှစ်ခြင်းအသင်းတော်တွင် ပေါင်း ၅၉၇ ဦးကျော်ရှိပြီးစုစုပေါင်း (၁၁၄၉) ဦးရောက်ရှိနေပြီ ဖြစ်ကြောင်းသိရသည်။ ထို့ပြင် နမ္မတီးမြို့သို့ စစ်ဘေးတိမ်းရှောင်လာသည့်ဒုက္ခသည်များထဲမှ ကိုယ်ဝန်သည်နှစ်ဦးကိုယ်ဝန်ပျက်ကျ၍ ဆေးရုံတင်ထားရပြီး စခန်းရှိ ကလေးငယ် အချို့လည်း ဝမ်းပျက်ဝမ်းလျှောဖြစ်ပွားနေကြောင်းဆရာတော် ဦးလရိန်မှ ပြောသည်။ [\(7Day Link\)](#)[\(Mizzima Link\)](#)[\(Irrawaddy Link\)](#)

IDPs ကချင်

ယခင်အစိုးရလက်ထက်တွင် ဒေသခံလူထုနှင့် အရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်းများ၏ကန့်ကွက်မှုကြောင့် ဆိုင်းငံ့ထားသောကယားပြည်နယ်၊ လျှိုင်ကော် မြို့၊ ပက္ခိဒေသရှိဘိလပ်မြေစက်ရုံစီမံကိန်းကို ပြန်လည်စတင်ရန် ဆောင်ရွက်နေခြင်းအား ကန့်ကွက်ကြောင်းကယားအခြေစိုက် အရပ်ဘက် အဖွဲ့အစည်း ၂၀ကျော်မှ ဩဂုတ် ၁၅ ရက်နေ့တွင် ကန့်ကွက်စာထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ **“အရင်အစိုးရလက်ထက်မှာကတည်းက ကန့်ကွက်တဲ့အတွက် ဆိုင်းငံ့ထားတဲ့ စီမံကိန်းဖြစ်တယ်။ လက်ရှိမှာလည်းဒေသခံလူထုတော်တော်များများက လက်မခံတဲ့အနေအထားမှာ အစိုးရကခွင့်ပြုလာလို့နဲ့ လုပ်ကိုင် ဆောင်ရွက်လာတယ်။ လုပ်တဲ့ အခါမှာလူထုတွေဆိုမှတော့ စီမံကိန်းလိုက်နာရမယ့် EIA, SIA တွေ ဘာမှစနစ်တကျ လုပ်ထားခြင်းမရှိတဲ့အတွက် ကန့်ကွက်ရခြင်း ဖြစ်ပါတယ်”** ဟုကန့်ကွက်စာထုတ်ပြန်ရာတွင် ပါဝင်သည့် LAIN နည်းပညာအထောက်အကူပြုအဖွဲ့မှ ဒါရိုက်တာကိုကျော်ထင်အောင်မှပြောသည်။ ယခုစီမံကိန်းသည် မြို့နှင့်အလွန်နီးကပ်သည့်အတွက် စက်ရုံမှ ထွက်လာမည့် မီးခိုးငွေ့များကြောင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ကို သာမက ဒေသခံလူထုကိုပါ များစွာ ထိခိုက်နိုင်ကြောင်း၊ စီမံကိန်းအတွက် မြေယာ သိမ်းယူစဉ်က မြေသိမ်းအက်ဥပဒေနှင့် မညီညွတ်မှုများ ရှိကြောင်း၊ ပြည်နယ်အစိုးရနှင့် ကုမ္ပဏီအနေဖြင့် ဒေသခံလူထုအားလုံး၏ သဘောထားကို မေးမြန်းပြီး ကန့်ကွက်သည်ဆိုပါက လုံးဝ ရပ်ဆိုင်းသင့်ကြောင်း ၎င်းက ရှင်းပြသည်။ ကန့်ကွက်စာ ထုတ်ပြန်သည့် အဖွဲ့အစည်းများတွင် ကယားပြည်နယ်အခြေစိုက် MATA, Karenni Human Rights Group, Kayan National Party, Women for Women Foundation, Metta Foundation, Karenni State Farmers Union အဖွဲ့အစည်းများ အပါအဝင် အဖွဲ့ပေါင်း ၂၀ ကျော် ပါဝင်ပြီး ထပ်မံ ပူးပေါင်းပါဝင်မည့် အဖွဲ့အစည်းများလည်းရှိသည်။ [\(RFA Link\)](#)[\(DVB Link\)](#)[\(Irrawaddy Link\)](#)

တိုင်းရင်းသားဒေ သများအတွင်း အငြင်းပွားဖွယ် ရင်းနှီးမြုပ်နှံမှု

၁၆။ ၁၆.၈.၂၀၁၇

၂၀၁၇ ခုနှစ် ဩဂုတ်လ ၁၆ ရက်နေ့ နံနက် ၉:၀၇ နာရီအချိန်တွင် ရကသ-၁ (ဗထူး အခြေစိုက်)သည် မိုင်းပျဉ်းကျေးရွာအုပ်စု အုပ်ချုပ်ရေးမှူးကို ကျေးရွာတံဆိပ်တုံးနှင့်တကွ မိုင်းပျဉ်းကျေးရွာ အုပ်စု ဝန်ဆားလုံကျေးရွာသို့ ၎င်းတို့အား တွေ့ဆုံရန် ဆင့်ခေါ်ခိုင်းပြီး ကျေးရွာအုပ်စု အုပ်ချုပ်ရေးမှူးအား တပ်မတော်မှ နောင်ရဆိကျေးရွာ၌ ဒေသခံလူထု၏ အသုံးအဆောင်ပစ္စည်းများနှင့် အိမ်မွေးကြက်များ အဓမ္မယူ ဆောင်ခြင်း ၊ လူ့အခွင့်အရေးချိုးဖောက်ခြင်းများ မပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်းကို ကျေးရွာအုပ်စုအုပ်ချုပ်ရေးမှူးတံဆိပ်ဖြင့် ထောက်ခံတံဆိပ်ရိုက်ပေးရန် ခိုင်းစေခဲ့သည်ဟု Tai Freedom သတင်းဌာနမှ ဖော်ပြခဲ့သည်။ [\(Tai Freedom Link\)](#)

ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း၊ ပလောင်ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ၊ မန်တုံမြို့နယ်အတွင်း မသင်္ကာမျှဖြင့် တပ်မတော်၏ ဖမ်းဆီးရိုက်နှက်ခြင်းကို ခံထားရသည့် ဒေသခံ ၁၀ ဦး အနက်မှ ၆ဦးပြန်လည် လွတ်မြောက်လာပြီးကျန် ၄ဦးမှာဖမ်းဆီးခံထားရဆဲဖြစ်ကြောင်း မန်တုံမြို့နယ်ပြည်နယ် လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဦးသိန်းဇော်မှပြောသည်။ လွတ်မြောက်လာသူများထဲမှတဦးမှာ လားရှိုးဆေးရုံတွင် ဆေးကုသမှု ခံယူနေရပြီး အသက်အန္တရာယ် စိုးရိမ်ရသည့် အခြေအနေ ဖြစ်နေကြောင်း သိရသည်။ ရိုက်နှက်ခံထားရသည့် ၆ ဦးမှာ ဦးဇော်ဆိုင်အောင်၊ ဦးရိန်ဝွန်း၊ ဦးအောင်စိုး၊ နှစ်ခြင်းဘုရား ကျောင်းရှိ စစ်ဘေးရှောင် စခန်းမှ စစ်ရှောင်ဒုက္ခသည် ဦးဝွန်တုဂမ်၊ လီဆူစစ်ဘေးရှောင်စခန်းမှ စစ်ရှောင်ဒုက္ခသည် ဦးဝမ်ဘဲနှင့် ဦးရွှေစံ တို့ ဖြစ်ပြီး လက်ရှိတွင် အသက်အန္တရာယ် စိုးရိမ်ရသူမှာ ဦးဇော်ဆိုင်အောင် ဖြစ်သည်။ ဦးဇော်ဆိုင်အောင်၏ ဇနီး ဒေါ်နန်းဟိန်းခမ်းမှ **“မနေ့က ထပ်ပြီး ခွဲစိတ်ရတယ်။ ည ၈ နာရီခွဲ ၉နာရီ မှာ သူ့အရမ်း အသက်ရှုကြပ်လာတယ်။ နေလို့ မရတော့ဘူးဆိုတော့ ဆရာဝန်က အဆုတ် ၂ ဖက်လုံး လေတွေနဲ့ ဖိနေတယ်တဲ့။ အဲဒါနိဂုံးကြားမှာ ဖောက်ပြီး ပိုက်တပ်ပြီးလေတွေကို ထုတ်ပေးနေတယ်။ အသက်အန္တရာယ်ရှိတယ်တဲ့”** ဟု ပြောသည်။ [\(The Ladies Link\)](#) [\(Irrawaddy Link\)](#)

HR Violation

မတရားအသင်းနှင့် ဆက်သွယ်မှု ပုဒ်မ ၁၇/၁ ဖြင့် ဖမ်းဆီး တရားစွဲဆိုခြင်း ခံထားရသော DVB သတင်းဌာနမှ အကြီးတန်း သတင်းထောက် ဦးအေးနိုင်၊ ဦးပြည့်ဘုန်းနိုင်၊ ဧရာဝတီသတင်းဌာနမှ သတင်းထောက် ဦးသိန်းဇော် (ခ)လဝီဝမ် တို့အပြင် အတူ အဖမ်းခံရသော

၁၇/၁ သတင်းသမားများ

အရပ်သားများဖြစ်သည့် မိုင်းဆန်းညွန့်၊ မိုင်းအောင်ခမ်း၊ မိုင်းထွန်းအေး တို့ကိုပါ နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားအဖြစ် သတ်မှတ်ကြောင်း နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားများကူညီစောင့်ရှောက်ရေး အသင်း AAPP မှ ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ [\(The Ladies Link\)](#)

HR Violation

ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်းအခြေစိုက် မန်ပန်ပြည်သူ့စစ် အဖွဲ့၏ လူသစ်စုဆောင်းနေမှုအား သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများကို စာပို့တင်ပြထား သော်လည်း ဖြေရှင်းပေးနိုင်ခြင်း မရှိသေးကြောင်း ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များမှ ပြောသည်။ မိုင်းရယ်မြို့နယ် အမှတ် ၁ မဲဆန္ဒနယ်မှ ပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းမြင့်ထူးမှ ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဇွန် ၂၇ ရက်က စာပို့ တိုင်ကြားခဲ့ရာ ယနေ့အချိန်ထိ တစ်တရား ဖြေရှင်းဆောင်ရွက် ပေးခြင်းမရှိသေးဟု ပြောသည်။ “**စာက ပြည်နယ် နယ်လုံခြုံရေးကို တင်ထားတယ်။ တလ ကျော်မှာ မြောက်ပိုင်းတိုင်း စစ်ဌာနချုပ်ကို ပြန်ညွှန် ကြားပြီးတော့ ဖြေရှင်းပေးဖို့ တင်ပြထားတယ်လို့ ကျနော် ဆီကို မိတ္တူပို့လာတယ်။ တဖြန့်မနေက(ဩဂုတ် ၁၄ ရက်) ပြန်စာ ရတယ်။ လွှတ်တော်ကိုလည်း စာပို့ထားတယ်။ အောက်ခြေက လူထု မျက်စိကောက်ခွက်နဲ့ တင်ပြ လာလို့ ကျနော်က ဒါကိုတင်ပြတာပါ။ ဒါပေမယ့် အခုထိတော့ ဘာမှ အကြောင်းပြန်လာတာ မရှိသေးဘူး။ ဖြေရှင်း ဆောင်ရွက်ပေးနေတာ မရှိသေးဘူး”**ဟု ဦးစိုင်းမြင့်ထူးမှ ပြောသည်။ [\(Irrawaddy Link\)](#)

ကချင်ပြည်နယ် မိုးကောင်းမြို့နယ် နမ္မတီးခရစ်ယာန်အသင်းတော်မှာ စစ်ဘေးတိမ်းရှောင်နေသည့် ကဆုန်ရွာ သားထောင်ကျော်အနေနှင့် နေရပ်ပြန်ရေးအတွက် ကချင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်ဒေါက်တာခက်အောင် အပါအဝင် အစိုးရအဖွဲ့ဝင်တွေမှ လာရောက်တွေ့ဆုံခဲ့ကြောင်း ကချင် ငြိမ်းချမ်းရေး အကျိုးဆောင် ဦးလှိုင်ဝင်းက ပြောသည်။ စစ်ဘေးရှောင်များအနေဖြင့် မိမိဒေသသို့ အေးချမ်းစွာပြန်နိုင်ပြီးဆိုသော်လည်း KIO ကချင်လွတ်လပ်ရေးအဖွဲ့နှင့်ကင်းကင်းရှင်းရှင်းနဲ့ စကားမူးမှ ထပ်လောင်းပြောဆိုခဲ့ကြောင်း နမ္မတီးကက်သလစ်အသင်းတော်တာဝန်ခံ ဆရာ ဒိုင်ဇက်မှ ပြောခဲ့သည်။ [\(VOA Link\)](#)

IDPs ကချင်

JMC-S ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်အေးအလယ်ပိုင်းတိုင်းစစ်တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ်သန်းလှိုင် ဦးဆောင်သည့် JMC-S ကိုယ်စားလှယ် များအဖွဲ့သည် ဩဂုတ်လ ၁၆ ရက်နေ့တွင် လဲချားနှင့် မိုင်းကိုင်ဒေသခံများနှင့် တွေ့ဆုံပြီးငြိမ်းချမ်းရေးဆိုင်ရာများရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။ [\(ရှမ်းသံတော်ဆင့် Link\)](#)

JMC-S (ရှမ်း)

ကရင်ပြည်နယ်၊ ကြာအင်းဆိပ်ကြီးမြို့နယ်ရှိ မွန်ပြည်သစ်ပါတီ(NMSP)၏ လှုပ်ရှားနယ်မြေအတွင်း မကြာသေးမီက ဝင်ရောက် အခြေစိုက် ခဲ့သော တပ်မတော်တပ်ရင်းများ နောက်ဆုတ်ပေးရန် မွန်ပြည်သစ်ပါတီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ဟံသာ ဦးဆောင်သော အဖွဲ့နှင့် တပ်မတော်ဘက်မှ ကစထ ၄ မှူး ဒုဗိုလ်ချုပ်ကြီးမင်းနောင်၊ အရှေ့တောင်တိုင်း စစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ်မျိုးဝင်း၊ စကစ ၁၉မှ ခေတ္တ ကစထမှူး ဗိုလ်မှူးကြီး စိုးထွန်းတို့ ရှေ့မြို့အခြေစိုက် စကစ ၁၉ ဌာနချုပ်၌ တွေ့ဆုံရာတွင် မွန်ပြည်သစ်ပါတီဘက်မှ တောင်းဆိုခဲ့သည်။ “**ကျနော်တို့ အပစ်အခတ် ရပ်စဲရေးရပြီး ၉၅ ကနေ ၂၅ နှစ်ကျော်ကျော် ရှိလာပြီး ဒီအခြေအနေမှ သူတို့ ဒီလူအင်အားနဲ့ လာတဲ့အခါ ကိုယ့်လုံခြုံရေးအတွက် စိုးရိမ်ရတာပေါ့။ အဲဒီကြားထဲမှာ ကျနော်တို့ လက်နက်ကိုင်တပ်တွေမှ မဟုတ်ဘူး KNU တို့ ဝင်ထွက်သွား လာတာ ရှိတယ်လေ။ ကျနော်တို့ပိုရှိတဲ့ နေရာမဟုတ်ဘူးဆိုတော့ တခြား မှားယွင်း ပစ်ခတ်မှုဖြစ်လာမှာကို လည်း စိုးရိမ်တယ်။ တပ်မတော်ဘက်ကတော့ သူတို့ အရင်စပစ်ဘူးလို့ ကတိပေးလာခဲ့တယ်”**ဟု NMSP ၏ဗဟိုကော်မတီဝင် နိုင်အောင်မင်းမှ ပြောသည်။ တပ်မတော်စစ်ကြောင်းများ ဆက်လက်လှုပ်ရှားနေသဖြင့် ဒေသခံများစိုးရိမ်မှု ဖြစ်ပေါ်လျက် ရှိပြီး တွေ့ဆုံပွဲသို့ မွန်ပြည်သစ်ပါတီ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဆောင်ပြီး၊ အထွေထွေအတွင်းရေးမှူး နိုင်အောင်မင်း၊ စစ်ဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်လယ်ကောင်းနှင့် ပြည်တွင်းရေးရာဌာန တာဝန်ခံ နိုင်ဝင်းလှတို့ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ [\(Irrawaddy Link\)](#)[\(RFA Link\)](#)[\(Mon New Link\)](#)[\(Mon New Link\)](#)[\(Mizzima Link\)](#)

မွန်ပြည်သစ်- တပ်မတော်တွေ ဆို

စစ်ကိုင်းတိုင်း၊ ဆားလင်းကြီးမြို့နယ်၊ ကံကုန်းကျေးရွာအနီးရှိ မြန်မာ့စီးပွားရေး ဦးပိုင်လီမိတက်ပိုင် မိုးကြိုးဆာလဖျူရစ်အက်စစ်စက်ရုံ လည်ပတ်နေခြင်းသည် ဒေသခံပြည်သူများကို ထိခိုက်မှုမရှိဘဲ နိုင်ငံတော်အတွက် အကျိုးပြုသော စက်ရုံတစ်ခုဖြစ်၍ ရွှေ့ပြောင်းပေးရန် အစီအစဉ် မရှိကြောင်း ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မြင့်နွယ်မှ ပြည်သူ့လွှတ်တော်၌ ပြောကြားခဲ့သည်။ ဆားလင်းကြီးမြို့နယ် ပြည်သူ့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးဝင်းသိန်းဇော်က ၎င်း၏မဲဆန္ဒနယ် ကံကုန်းကျေးရွာအနီးရှိ မြန်မာ့စီးပွားရေး ဦးပိုင်လီမိတက်၏ မိုးကြိုး ဆာလဖျူရစ် အက်စစ်စက်ရုံ လည်ပတ်ခြင်းကြောင့် လူမှုဝန်းကျင်နှင့် သဘာဝ ပတ်ဝန်းကျင်တို့ကို ဆိုးရွားစွာ အန္တရာယ်ဖြစ်စေ၍ ဒေသခံ ပြည်သူများက စက်ရုံပြောင်းရွှေ့ပေးရန် တောင်းဆိုနေသည့် အပေါ် မေးခွန်းထုတ်စဉ် ယင်းသို့ ဖြေကြားခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ မိုးကြိုး ဆာလဖျူရစ် အက်စစ်စက်ရုံကို ၂၀၀၇ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁၉ ရက်နေ့က စတင်ပြီး ၂၀၁၃ ခုနှစ်အထိ တရားမဝင် လည်ပတ်ခဲ့ကာ ၂၀၁၃ ခုနှစ်တွင် စုံစမ်း စစ်ဆေးရေး ကော်မရှင်၏ အစီရင်ခံစာတွက်မှသာ စမ်းသပ် လည်ပတ်ခွင့်ဖြင့် ဆက်လက် ဆောင်ရွက်နေခြင်း ဖြစ်သည်။ [\(Irrawaddy Link\)](#)
[\(BBC Link\)](#) [\(DVB Link\)](#)

အရပ်ဘက် - စစ်ဘက်ဆက်ဆံ ရေး

၁၉၈၈ အရေး တော်ပုံကာလအတွင်း တပ်မ တော်မှ သိမ်းယူခဲ့သည့် လှိုင်မြို့ နယ်အားကစားရုံကို ပြန်ပေးရန် လွှတ်တော်အမတ်မှ တောင်းဆို သော်လည်း ပြန်ပေးရန်အစီအစဉ် မရှိကြောင်း ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီး ဌာန ဒုတိယဝန်ကြီးဗိုလ်ချုပ်မြင့်နွယ်မှ ပြောသည်။ “**ရန်ကုန်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် ကွပ်ကဲမှုအောက်ရှိ တပ်ရင်းတပ် ခွဲများအနေဖြင့် လေ့ကျင့်ရေးနှင့် ပြိုင်ပွဲကျင်းပရေး တစ်ခုတည်း သော မိုးလုံလေလုံအားကစား ကွင်းနေရာအဖြစ် အသုံးပြုလျက် ရှိခြင်းကြောင့် ပြန်လည်ပေးအပ် ရန် အစီအစဉ်မရှိပါ”** ဟု ပြည်သူ့ လွှတ်တော်အစည်းအဝေး၌ ဖြေကြားခဲ့သည်။ လှိုင်မြို့နယ် ပြည်သူ့တွေ့ အတွက် အားကစားကွင်း အစားများ ပေးနိုင်မလား ဆိုသည့် လှိုင်မြို့နယ်ပြည်သူ့လွှတ်တော် အမတ်ရဲ့ မေးမြန်းမှုကို ကာကွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယ ဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်မြင့်နွယ်မှ ယခုလို ဖြေကြားခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ [\(VOA Link\)](#) [\(7Day Link\)](#)

အရပ်ဘက် - စစ်ဘက်ဆက်ဆံ ရေး

ဘားအံမြို့ သီရိဘားအံဟိုတယ်၌ နယ်မြေပိုင်းခြားသတ်မှတ်မှုနှင့်ပတ်သက်သည့် အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲအား ပြည်ထောင်စုအဆင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေး ကော်မတီနှင့် အပစ်ရပ် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အစည်းများမှ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ ပြည်ထောင်စုအဆင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု စောင့် ကြည့်ရေးအဖွဲ့ အတွင်းရေးမှူး ဒေါက်တာရွှေခါးရိမှ “နယ်မြေငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် ဒီလိုမျိုး စဉ်းစားတဲ့ အချိန်မှာ ကျနော်ပြောကြားလိုတာကတော့ နံပါတ် ၁ အနေနဲ့ နယ်မြေပိုင်းခြားမှုဟာဆိုလို့ရှိရင် သူနယ်မြေ ကိုယ့်နယ်မြေ ဆိုပြီးတော့ သူပိုင် ကိုယ်ပိုင်ဆိုတဲ့ဟာမျိုး မဟုတ်ဘဲနဲ့ ထိတွေ့မှု ရှောင်ရှားနိုင်ဖို့ အတွက်ဘဲ လုပ်ဆောင် မယ်ဆိုတာမျိုး ရင်မှာပိုက်ထားဖို့လိုအပ်ပါတယ်။ ကိုယ်လုပ်ရှားတဲ့နယ်မြေ သူလုပ်ရှားတဲ့နယ်မြေ ဆိုတဲ့စိတ်နဲ့ လုပ်မယ်ဆိုရင် နယ်မြေပိုင်းခြားမှုဟာ တော်တော်လေးကိုငြင်းခုန်ရမှာ ဖြစ်တယ်။ ဒါကို ရှောင်ရှားနိုင်အောင် အလုပ်လုပ်ကြတဲ့နေရာမှာ တခြားနိုင်ငံတွေမှာ ဘယ်လိုတွေ လုပ်ဆောင်ခဲ့ကြလဲဆိုတာ အဓိကထား ဆွေးနွေး ဖို့ဖြစ်ပါတယ်” ဟုဒေါက်တာရွှေခါးရိပြောသည်။ [\(DVB Link\)](#)

မြန်မာနိုင်ငံတွင် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် ရဲတပ်ဖွဲ့လုပ်ငန်းဆိုင်ရာများတွင် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုနှင့် မြန်မာနိုင်ငံတို့အကြား ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ရေးကိစ္စနှင့် ပတ်သက်ပြီးအမေရိကန်သံရုံး၏ သံရုံးဒုတိယ အကြီးအကဲ ဂျော့ချ်ဆစ်ဘီနှင့် ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဝိုလ်ချိုင်အောင်စိုးတို့ယခုသီတင်းပတ် အတွင်း တွေ့ဆုံခဲ့ပြီး တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် ရဲတပ်ဖွဲ့လုပ်ငန်းဆိုင်ရာများတွင် အမေရိကန်-မြန်မာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး ကိစ္စများကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်းအမေရိကန်သံရုံးမှ သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ [\(The Ladies Link\)](#)

ရခိုင်ပြည်နယ်၏ လတ်တလောအခြေအနေများအရ ပြည်သူ့စစ်ဖွဲ့စည်းပေးရေးကိစ္စမှာ ပြည်နယ်အစိုးရနှင့်မသက်ဆိုင်ဘဲ တပ်မတော်ကာကွယ် ရေးဦးစီးချုပ်၏ တိုက်ရိုက်အမိန့်ပေးမှုအောက်တွင်သာ ရှိကြောင်း ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ စည်ပင်ဝန်ကြီး ဦးမင်းအောင်က ပြောသည်။ ရခိုင်ပြည်နယ်မှာ ပြည်သူ့စစ် ဖွဲ့မယ်လို့ ထွက်ပေါ်နေတဲ့ သတင်းနဲ့ပတ်သက်ပြီး ဦးဇော်ဌေးက “ ဒါနဲ့ပတ်သက်လို့ အစိုးရ တာဝန် စယူချိန်ကတည်းက ရခိုင်ပြည်နယ်မှာ ပြည်သူ့စစ် ဖွဲ့စည်းရန် မရှိကြောင်း ပြောထားပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ ရခိုင်ပြည်နယ်မှာ အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ်များ တိုးမြှင့်လုပ်ဆောင်လာခြင်းအပေါ် နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်နှင့် တပ်မတော်ညှိနှိုင်းပြီး တပ်မတော်တပ်ရင်းတပ်ဖွဲ့ နယ်ခြားစောင့်ရဲတပ်ဖွဲ့ များ ပူးပေါင်း၍ မေယုတောင် စိုးမိုးရေး စစ်ရေးဆိုင်ရာ ဆောင်ရွက်ချက်များ လုပ်ဆောင်နေပြီဖြစ်ကြောင်း၊ အကြမ်းဖက် နှိမ်နင်းရေးနှင့် ဒေသခံ ပြည်သူလူထု လုံခြုံရေး အထူးအလေးထား ဆောင်ရွက်နေပါတယ်။ ပြည်သူ့စစ်ဖွဲ့စည်းရေးပြောဆိုနေခြင်းများနှင့်ပတ်သက်ပြီး အစိုးရ မူဝါဒ မဟုတ်ကြောင်း ပြောလိုပါတယ်” ဟု ပြောခဲ့သည်။ [\(Mizzima Link\)](#)

နယ်မြေပိုင်းခြားမှု အလုပ်ရုံဆွေးနွေး ပွဲ (ကရင်)

နိုင်ငံတကာဆက် ဆံရေး

ပြည်သူ့စစ် (ရခိုင်)

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ခန္တီးမြို့နယ် ကျားကိုက်ကျေးရွာတွင် လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့တစ်ခုမှ ညအချိန် ကျေးရွာအတွင်း ဝင်ရောက်ပြီး ရွာသားသုံးဦးကို ပြန်ပေးဆွဲဖမ်းဆီးကာ တစ်ဦးလျှင် ကျပ်၂၅ သိန်းနှုန်း ဖြင့် ပြန်ရွေးရန် အကြောင်းကြားထားသည်ဟု ကျေးရွာ ရွာဦးကျောင်း ဆရာတော် ဦးကုန္တာပါလမှ မိန့်ကြားခဲ့သည်။ “အခုဘယ်လိုလုပ်ကြမလဲ ဆိုတာ တိုင်ပင်နေတာ။ ရွာသူ ရွာသားတွေကတော့ ထိတ်လန့် နေကြတယ်” ဟု ဦးကုန္တာပါလမှ မိန့်ကြားသည်။ ဒေသအတွင်း နာဂလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ လှုပ်ရှားနေပြီး ဖမ်းဆီးသွားသည့်အဖွဲ့သည်လည်း ယင်းအဖွဲ့ ဖြစ်သည်ဟု သတင်းရကြောင်း ရဲတပ်ဖွဲ့နှင့် ဒေသခံများက ပြောသည်။ [\(7Day Link\)](#)

ကချင်ပြည်နယ်၊ နမ္မတီးမြို့၊ စစ်ဘေးရှောင်စခန်းများသို့ စားနပ်ရိက္ခာနှင့် အဝတ်အစားများ လှူဒါန်းရန်လာသည့် ကချင်လူမှုဖွံ့ဖြိုးရေး ဖောင်ဒေးရှင်း (Myu Sha Zinlum) ၏ ကားစီးအား တပ်မတော်မှ ဆက်လက် မသွားရန် ဖားကန်မြို့နယ်အတွင်း တားမြစ်ခဲ့သည်။ ဖားကန်အဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌဦးလမောင်လတောင်မှ “ ကာမိုင်းမြို့ မဝင်ခင်ပိတ်မှာ နေ့လည်ကနေ ဖားကန်ရတာ ခုထိပဲ ။ ဘာလို့ တားတယ်ဆိုတာ အကြောင်းပြချက်လည်း မပြောဘူး။ မိုးချုပ်လာလို့ ကျနော်တို့ ရှေ့မသွားတော့ဘူး။ ဖားကန် ပြန်မယ် ဆိုပြီး ကားခေါင်း လှည့်တော့လည်း လှည့်တဲ့ဘက်ကို ဝါးနုတားပြီး အပြန်လမ်းကိုလည်း ပိတ်ထားတယ်” ဟု ပြောခဲ့သည်။ တားမြစ်ခံထားရသည့် ကားစီးတွင် အဖွဲ့ဝင် အမျိုးသမီး ၁၈ ဦး၊ အမျိုးသား ၁၃ဦး ပါဝင်ပြီး လူဒါန်းရန် ခေါက်ဆွဲခြောက်၊ မုန့်၊ အဝတ်အထည်နှင့် မိသားစု အသုံးအဆောင် ပစ္စည်းများလည်း ပါဝင် သည်။ [\(Irrawaddy Link\)](#)

ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင် (PC) မှ ဒုဥက္ကဋ္ဌ ဦးသိန်းဇော် ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း) ရှိ “ဝ” ပြည် သွေးစည်း ညီညွတ်ရေး ပါတီ(UWSP/UWSA) ၏ ဌာနချုပ် ပန်ဆန်း(ပန်ခမ်းမြို့)သို့ သွားရောက်ပြီး “ဝ” ခေါင်းဆောင်များနှင့် တွေ့ဆုံရန် စီစဉ်လျက်ရှိသည်။ UWSP/UWSA မှ လားရှိုး ဆက်ဆံရေးရုံး ဒုတာဝန်ခံ ဦးညီရန်းမှ “ ဦးသိန်းဇော်တို့ ဌာနချုပ် (UWSA ဌာနချုပ်) ကို သွား လည်မယ်လို့ ကြားတယ်။ အချိန်တော့ မသိရသေးဘူး။ ညှိနှိုင်းကြတော့မယ် ထင်တယ်” ဟု ပြောသည်။ “အလွတ်သဘော သွားဖို့ရှိတယ်လို့ သိရတယ်။ ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးကိစ္စတွေ သွားဆွေးနွေးတာ ဖြစ်နိုင်တယ်။ ”ဝ” ၊ မိုင်းလား၊ SSPP တို့နဲ့လည်း တဖွဲ့ချင်း တွေ့ဆုံဆွေးနွေးမှုတွေ လုပ်နိုင်မယ်လို့ ထင်တယ်။ ဘာလို့ဆို ဦးသိန်းဇော်ကို ဒီ ဥ ဖွဲ့နဲ့ တွေ့ဆုံ ဆွေးနွေးရေး တာဝန်ပေးထားတာကိုး” ဟု ယခင် အစိုးရ လက်ထက် MPC (မြန်မာ့ငြိမ်းချမ်းရေး စင်တာ)တွင် တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ခဲ့သူတဦးမှ ပြောသည်။ TNLA မှ အထွေထွေအတွင်းရေးမှူး ဦးလှမျိုးချုပ် တာဘုန်းကျော်မှ “လတ်တလော ဘာမှ မကြားရသေးဘူး။ အခု ကျနော် တို့ FPNC အနေနဲ့ပဲ ရပ်တည်နေတယ်။ ၇ ဖွဲ့ ပေါင်းပြီးတော့ပဲ တွေ့မယ်။ တဖွဲ့ချင်းစီ တွေ့မယ်ဆိုတာလည်း မဆုံးဖြတ် ရသေးပါဘူး။ ဒါကတော့ FPNC အစည်းအဝေး တိုင်ပြီးမှပဲ တဖွဲ့ချင်းစီ တွေ့မလား။ မတွေ့ဘူးလား ဆုံးဖြတ်ရမှာ ဖြစ်ပါ တယ်” ဟု ပြောခဲ့သည်။ [\(Irrawaddy Link\)](#)

ရှမ်းပြည်နယ် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်လေ့လာရေးကော်မတီ (JMC - S) (ရှမ်း) ဥက္ကဋ္ဌ ဝိုလ်ချုပ်သန်းလှိုင်နှင့်

HR Violation

အရပ်ဘက်- စစ်ဘက်ဆက်ဆံ ရေး

PC - UWSA

JMC - S(ရှမ်း)

အဖွဲ့ဝင်များသည် ဩဂုတ် ၁၇ နံနက် ၈ နာရီခွဲမှာ လွိုင်လင် မြို့နယ် ကျွဲယားကျေးရွာ ဘုန်းကြီးကျောင်းတွင် ကျေးလက်နေပြည်သူများ၊ ဌာနဆိုင်ရာများနှင့် တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံပွဲတွင် ရှမ်းပြည်နယ် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်လေ့လာရေးကော်မတီ (JMC - S) (ရှမ်း)ဥက္ကဋ္ဌ ဗိုလ်ချုပ် သန်းလှိုင်၊ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ - ၂ ဦးတင်၊ အဖွဲ့ဝင်များဖြစ်ကြသည့် ဗိုလ်မှူးကြီးနိုင်ဝင်းအောင် ၊ ရဲမှူးချုပ် အောင်အောင်၊ ခွန်စီးထွန်းအောင်တို့မှ အသီးသီး ရှင်းလင်းဆွေးနွေးခဲ့ပြီး JMC-S(ရှမ်း) အတွင်းရေးမှူး - ၂ ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီး လင်းထင်ကျော် နှင့် ဦးစိုင်းမျိုးသန့်မှ NCA ဆိုင်ရာ သိသင့်သိထိုက်သည့် အချက်များကို ရှမ်းဘာသာဖြင့် ထပ်ဆင့် ရှင်းလင်းဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။(MOI Link)

ရန်ကုန်မြို့ မင်းရဲကျော်စွာလမ်းရှိ ပန်ဒါဟိုတယ်တွင် ဩဂုတ်လ ၁၆ ရက်နှင့် ၁၇ ရက် ၂ ရက်ကြာ ကျားမ ရေးရာ နှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုဆိုင်ရာ ဒီပလိုမာ သင်တန်း (MIGS) မှ ဦးစီး ကျင်းပခြင်း သော အမျိုးသမီး၊ ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် လုံခြုံရေး ဖိုရမ်တွင် ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေး လုပ်ငန်းစဉ်၏ အမျိုးသမီးများ လုံခြုံရေးဆိုင်ရာ မဟာဗျူဟာများ ရေးဆွဲလျှင် ဒေသခံ အမျိုးသမီးကိုယ်စားလှယ်များ ပါဝင်ခွင့်ကို ထည့်သွင်းရန်လိုအပ်သည်ဟု “အမျိုးသမီး၊ ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် လုံခြုံရေး ဖိုရမ်” သို့ တက်ရောက်လာသူများမှ သဘောတူခဲ့သည်။ ပဋိပက္ခအတွင်း လိင်ပိုင်းဆိုင်ရာ အကြမ်းဖက်ခံရသူ အားလုံးနီးပါးမှာ အမျိုးသမီးများသာ ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ငြိမ်းချမ်းရေး ပြန်လည် တည်ဆောက်ရာတွင် ဆွေးနွေးရမည့် လူမှုရေး၊ လုံခြုံရေးဆိုင်ရာ ကဏ္ဍများတွင် ပဋိပက္ခ ဒေသမှ ဒေသခံ အမျိုးသမီးများ ပါဝင်ဆွေးနွေးရန် လိုအပ်သည်ဟု ကချင်ပြည်နယ် ကချင်နစ်ခြင်း ခရစ္စတီယန် အဖွဲ့ချုပ် (KBC) ဝိုင်းမော်မြို့နယ် အမျိုးသမီးတာဝန်ခံ ဒေါ်လှမိုင်မှ ပြောသည်။ ဖိုရမ်အတွင်း ကချင်ပြည်နယ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်၊ ကယားပြည်နယ်၊ မွန်ပြည်နယ်၊ ကရင်ပြည်နယ် နှင့် တနင်္သာရီတိုင်းတို့မှ ကိုယ်စားလှယ်များ တက်ရောက်ရာ ၎င်းတို့က ဒေသ အလိုက် အစုအဖွဲ့ ၆ခုခွဲပြီး အမျိုးသမီးများ ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် လုံခြုံရေး ဖြစ်စဉ်တွင် ပါဝင်မှုအားကောင်းစေရန်၊ ပဋိပက္ခများကို ကြိုတင် ကာကွယ်ခြင်းဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းများတွင် အမျိုးသမီးများ၏ အခန်းကဏ္ဍကို မြှင့်တင်ခြင်း၊ အမျိုးသမီးများအပေါ် အကြမ်းဖက်မှုများကို ကြိုတင် ကာကွယ်ခြင်းဟူသည့် ခေါင်းစဉ်များကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ ဖိုရမ်သို့ MIGS ၏ သင်တန်းသူ သင်တန်းသား ကိုယ်စားလှယ် ၁၈၀ တက်ရောက် ခဲ့သည်။ (Irrawaddy Link)

မော်လမြိုင်မြို့ ရာမည ဟိုတယ်တွင် ကျိုက်မရောဘိလပ်မြေ စီမံကိန်း လုပ်ဆောင်နေသည့် MCL ကုမ္ပဏီဘက်မှ ကျိုက်မရောဘိလပ်မြေ စက်ရုံစီမံကိန်းနှင့် ပတ်သက်သည့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်နှင့် လူမှုပတ်ဝန်းကျင် သက်ရောက် မှုဆိုင်ရာ အစီရင်ခံစာတွေ့အားဒေသခံများအား ရှင်းပြရာတွင် ဒေသခံများမှ ကန့်ကွက်ခဲ့သည်။ ဒေသခံများဘက်မှ အစီရင်ခံစာဟာ အရင်အစိုးရ လက်ထက် ၂၀၁၃ ခုနှစ်တွင် ရေးဆွဲခဲ့သည့် အစီရင်ခံစာဖြစ်သည့်အတွက် လက်ရှိအခြေအနေနှင့် မကိုက်ညီသည့်အတွက် ကန့်ကွက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ပြောခဲ့သည်။ ရှင်းလင်းပွဲသို့ မွန်ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာအေးဇံ၊ သယံဇာတနဲ့ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီး ဒေါက်တာမင်းကြည်ဝင်း၊ အရပ်ဖက် အဖွဲ့အစည်းများ၊ စီမံကိန်းလုပ်နေသည့် ကျိုက်မရောမြို့နယ် ပျားတောင်ဒေသခံများ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ (RFA Link)

ဩဂုတ်လ ၁၇ရက်နေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ ဘုရင့်နောင်ရိပ်သာ ဧည့်ခန်းမဆောင်၌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဥရောပသမဂ္ဂအဖွဲ့ရုံးမှ သံအမတ်ကြီး H.E. Mr. Roland Kobia ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့တို့ တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံရာတွင် မြန်မာ-EU နှစ်နိုင်ငံအကြား၊ တပ်မတော်နှစ်ရပ်အကြား ဆက်ဆံမှုကဏ္ဍသစ်ကို ဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့မှု အခြေအနေများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး၊ အုပ်ချုပ်ရေးနှင့် တပ်မတော်ပိုင်းဆိုင်ရာ ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုအခြေအနေများအပေါ် ဆွေးနွေး ခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံပွဲသို့ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် ကာကွယ်ရေး ဦးစီး ချုပ်ရုံး(ကြည်း)မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး စိုးထွဋ် နှင့် တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ (7Day Link) (SG.MAH Link) (SG.MAH Link) (ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး Link) (ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး Link)

အမျိုးသမီး ပါဝင်ခွင့်

တိုင်းရင်းသားဒေ သများအတွင်း အငြင်းပွားဖွယ် ရင်းနှီးမြုပ်နှံမှု

နိုင်ငံတကာဆက် ဆံရေး

၁၈။ ၁၈.၈.၂၀၁၇

၂၀၁၇ခုနှစ် ဩဂုတ်လ ၁၈ရက်နေ့တွင် ကွတ်ခိုင်မြို့နယ် လွယ်တောင်းကျေးရွာအနီး၌ တအာန်းအမျိုးသားလွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် TNLA တပ်ရင်း ၃၃၅ နှင့် တပ်မတော်တို့ နံနက် ၁၁:၀၉ နာရီမှ ၁၁:၄၀ နာရီထိတိုက်ပွဲဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ တပ်မတော်မှ TNLA လှုပ်ရှားရာနေရာသို့ တပ်ဖြန့် ထိုးစစ်ဆင်လာသဖြင့် နှစ်ဖက်ရင်ဆိုင်တိုက်ပွဲ ဖြစ်ပွားခြင်း ဖြစ်သည်ဟု TNLA မှ သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ (TNLA Link) (NAB Link)

မတရားအသင်းဆက်သွယ်မှုဥပဒေပုဒ်မ ၁၇(၁) ဖြင့် သီပေါမြို့နယ်တွင် ဖမ်းဆီးခံထားရသည့် ဧရာဝတီနှင့် DVB သတင်းဌာနတို့မှ သတင်းထောက်သုံးဦး၏ အာမခံလျှောက်ထားမှုအား သီပေါမြို့နယ်တရားရုံးက ဩဂုတ်လ ၁၈ရက်နေ့တွင် ထပ်မံပယ်ချခဲ့သည်။ တရားလိုပြ သက်သေများကို စစ်ဆေးသည့်အဆင့်မပြီးသေးသောကြောင့် အာမခံပယ်ချခြင်းဖြစ်သည်ဟု တရားသူကြီးဘက်က အကြောင်းပြချက် ပေးခဲ့ သည်။ အဆိုပါအမှုနှင့်ပတ်သက်သည့် နောက်တကြိမ် ရုံးချိန်းကို ဩဂုတ်လ၂၅ရက်နေ့သို့ ပြန်လည် ချိန်းဆိုခဲ့သည်။ (VOA Link) (RFA Link) (BBC Link) (DVB Link) (DVB Link) (Irrawaddy Link)

ပြီးခဲ့သည့် ဩဂုတ်(၄)ရက်နေ့ တုန်းက TNLAမှ မန်တိုမြို့နှင့် (၃)မိုင်အကွာနေရာတွင် တပ်မတော်ယာဉ်တန်းကို ပစ်ခတ် တိုက်ခိုက်သည့် ဖြစ်စဉ် အပြီးတွင် တပ်မတော်မှ မန်တိုမြို့အတွင်း မသင်္ကာသည့်သူများအား ရိုက်နှက်မှုများလည်း ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ မန်တို ဒေသခံ(၆)ဦးကို ဖမ်းဆီးပြီး ပြန်လွှတ်ပေးခဲ့ပြီဆိုသော်လည်း အဆိုပါ အဖမ်းခံထားရသူများထဲမှ နှစ်ယောက်ဟာ ညှင်းပမ်းရိုက်နှက်မှုဒဏ်ကြောင့် လားရှိုးဆေးရုံတွင် ဆေးဝါးကုသမှုခံခဲ့ရသည်။ အဆိုပါ မန်တိုမြို့အတွင်း တပ်မတော်မှ လူ့အခွင့်အရေးချိုးဖောက်မှုများနှင့် ပတ်သက်ပြီး မန်တိုမဲဆန္ဒနယ် ပြည်သူ့လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်နန်းမိုးမှ ပြောသည်။ “လုံးဝအပြစ်မဲ့တဲ့ ပြည်သူ့ဘုံ သူတို့ဖမ်းလိုက်တာ။ အပြစ်မဲ့တဲ့ရွာသားပေါ့နော်။”

TNLA-TMT တိုက်ပွဲ

၁၇/၁ သတင်းသမားများ

HR Violation

ဒီလီဆူး IDPစခမ်းကလူရယ်၊ နောက်ထပ်ပြီးတော့ ကျွန်မခဲအိုလဲပါတယ်။ အခုလက်ရှိ သူတို့ နိုင်စက်လွန်းလို့ သေခါနီးဆဲဆဲဖြစ်နေတာတို့။ သူတို့က မသကာလို သူတို့ဖမ်းပြီးမှ နိုင်စက်တာ။ သူတို့(၂)ရက်တိတိ ရိုက်နှက်တာ။ ကျွန်မတို့အနေနဲ့ကတော့ ကျွန်မတို့ပြည်သူကို ထိမယ်ဆိုရင် အတတ်နိုင်ဆုံးစီစဉ်နေတယ်။ နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံ ၊ သမ္မတရုံး ရှိသမျှတရားလွှတ်တော် နောက်ပြီးတော့ဥပဒေရေးရာ လူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင်အထိကျွန်မတို့တင်မယ်။ အခုစီစဉ်နေတယ်။” ဟု ပြောခဲ့သည်။ [\(VOA Link\)](#)

တပ်မတော်နှင့် TNLA တို့ တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားခဲ့သည့် နမ့်ခမ်းမြို့နယ်ကောင်းပိုင်းကျေးရွာတွင် မပေါက်ကွဲသေးသည့် လက်နက်ကြီးကျည်များ ရှိနေသည့်အတွက် ဒေသခံများမှာ စိုးရိမ်စိတ်ကြောင့် ဩဂုတ်လ ၁၈ရက်အထိ ကျောင်းမဖွင့်ရဲသလို ခြံထဲမသွားရဲကြသေးဟု တအာင်းစာပေ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမြင့်ကျော်ကပြောသည်။ [\(VOA Link\)](#)

အစိုးရနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးပွဲများ ဆက်လက်လုပ်ဆောင်နိုင်အတွက် “ဝ” ပြည်သွေးစည်းညီညွတ်ရေးတပ်မတော် UWSA ဌာနချုပ်ရှိရာ ပန်ဆန်းမြို့တွင် ၁၈ရက် ဩဂုတ်လမနက်ပိုင်းကစတင်ပြီး ပြည်ထောင်စု နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးညှိနှိုင်းရေးကော်မတီ (FPNCC) ၏ ပထမအကြိမ် အခြေတမ်းကော်မတီအစည်းအဝေးအား ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ အစည်းအဝေးသို့ အဖွဲ့ဝင်များဖြစ်သည့် ကချင်လွတ်လပ်ရေးအဖွဲ့ (KIO)၊ ရခိုင် အမျိုးသားအဖွဲ့ချုပ် (ULA)၊ ပလောင်ပြည်နယ်လွတ်မြောက်ရေးတပ်ဦး (PSLF)၊ မြန်မာနိုင်ငံအမှန်တရားနှင့်တရားမျှတသောအမျိုးသားပါတီ (MNTJP)၊ ရှမ်းပြည်တိုးတက်ရေးပါတီ (SSPP)၊ ရှမ်းပြည်နယ် အရှေ့ပိုင်း ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် စည်းလုံးရေးကော်မတီ (PSC)၊ “ဝ”ပြည် သွေးစည်း ညီညွတ်ရေးပါတီ (UWS) မှကိုယ်စားလှယ် စုစုပေါင်း (၂၈) ဦး ပါဝင်တက်ရောက်ခဲ့သည်။ [\(NMG Link\)](#) [\(The Voice Link\)](#) [\(Taifreedom Link\)](#) [\(RFA Link\)](#) [\(Tai Freedom Link\)](#)

မကွေးတိုင်းပခုက္ကူခရိုင် ပေါက်မြို့နယ်တွင် ကာကွယ်ရေးပစ္စည်းစက်ရုံ ကပစ ၂၄ မှ သိမ်းဆည်းထားသည့် ယာမြေဧက ၃သောင်းကျော် ပြန်လည်ရရှိရေးနှင့် ပုဒ်မ ၁၄၄ ထုတ်ထားသည့် ဧရိယာလျှော့ချရေးအတွက် တောင်သ လေးရာကျော်မှ ဆန္ဒပြခဲ့သည်။ ပေါက်မြို့နယ် ရှိ များပိုင်း၊ ခင်အေး၊ ထန်းပင်ချောင်း၊ ရေဖြူ၊ ညောင်ကိုင်းစသည့် ကျေးရွာ ၁၃ရွာရှိ ယာမြေဧက ၃သောင်း ၈ထောင် နီးပါးမှ စီမံကိန်းမလုပ်သည့် မြေများအား ပြန်ပေးဖို့နှင့် ဖြတ်သန်းသွားလာခွင့်မပြုကြောင်းသတ်မှတ်ထားသည့် ဧရိယာများလျှော့ချဖို့ အပါအဝင် အချက် ၁၀ ချက်ကို တောင်သူများမှ တောင်းဆိုခဲ့သည်။ [\(BBC Link\)](#)

မွန်ပြည်သစ်ပါတီ ထိပ်ပိုင်းခေါင်းဆောင်များ နှင့် မွန်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့တို့အကြား ဩဂုတ်လ ၁၈ ရက်နေ့တွင် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးရန် စီစဉ်ထားသော်လည်း အစိုးရအဖွဲ့မှအကြောင်းပြန်ကြားခြင်းမရှိခြင်းကြောင့် မတွေ့ဆုံဖြစ်ခဲ့ကြောင်း မွန်ပြည်သစ်ပါတီ မဟာမိတ်ဆက်ဆံရေး ဌာနမှ နိုင်အောင်မင်းက အတည်ပြုပြောဆိုခဲ့သည်။ [\(Mizzima Link\)](#)

ဩဂုတ်လ ၁၈ရက်နေ့တွင် မွန်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ရှိ ပြည်နယ်အစိုးရနဲ့ KNU အဖွဲ့တို့ အစိုးရသစ် လက်ထက်တွင် ပထမဆုံးအကြိမ်အဖြစ် တွေ့ဆုံခဲ့ပြီး၊ ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးများလုပ်ရန် ဆွေးနွေးခဲ့သည်ဟု မွန်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီး ဝိုလ်မှူးကြီးဝင်းနိုင်ဦးက ပြောသည်။ အဆိုပါတွေ့ဆုံပွဲသို့ မွန်ပြည်နယ်အစိုးရဘက်မှ ဝန်ကြီးချုပ်ဒေါက်တာအေးဖံ၊ လုံခြုံရေးနှင့်နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဝိုလ်မှူးကြီးဝင်းနိုင်ဦး၊ တိုင်းရင်းသားရေးရာဝန်ကြီးများတက်ရောက်ခဲ့သလို KNU ဘက်မှ တပ်မဟာမှူး စောကျော်လင်း၊ ဒုတိယတပ်မဟာမှူး စောပလေ၊ သထုံခရိုင် အတွင်းရေးမှူး ပဒိုစောမြင့်စိုးတို့ တက်ရောက်ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ မွန်ပြည်နယ်တွင်ရှိသည့် ကျိုက်ထို၊ ဘီလင်းနှင့် သထုံမြို့နယ်ရှိ KNU တပ်မဟာ၁နယ်မြေများတွင် ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေးနှင့် လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးလုပ်ငန်းများအား အစိုးရဘက်မှ လုပ်ဆောင်ပေးရန် KNU က ဆွေးနွေးခဲ့ပြီး ဝန်ကြီးချုပ်ကလည်းလုပ်ဆောင်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်းပြောဆိုခဲ့သည်။ [\(RFA Link\)](#)

ဩဂုတ်လ ၁၈ ရက်နေ့ သျှမ်းပြည်တောင်ပိုင်းလွိုင်လင်ခရိုင် မိုင်းကိုင်းမြို့နယ် ၊ လဲချားမြို့နယ် နှင့် ပင်လုံမြို့ ဒေသခံများနှင့် သွားရောက်တွေ့ဆုံရာတွင် သျှမ်းပြည်နယ် ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီ JMC-S ဥက္ကဋ္ဌဝိုလ်ချုပ်သန်းလှိုင်၊ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌဦးဝင်းတင်၊ အဖွဲ့ဝင် ရဲမှူးချုပ်အောင်အောင်၊ အတွင်းရေးမှူး ၁ ခွန်ထွန်းတင် (PNLO) စသည့် ပုဂ္ဂိုလ်များပါဝင်သော်လည်း သျှမ်းပြည်ပြန်လည်ထူထောင်ရေး ကောင်စီ သျှမ်းပြည်တပ်မတော် RCSS/SSA ကိုယ်စားလှယ်များမပါရှိပေ။ အချိန်နီးကပ်စွာဖိတ်ကြားလာသဖြင့် ပြင်ဆင်ချိန် မရသည့်အတွက် RCSS မှပူးပေါင်းပါဝင်ခြင်းမရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်ဟု RCSS/SSA ၏ တောင်ကြီးမြို့ ဆက်ဆံရေးရုံးမှ အရာရှိဒုဝိုလ်မှူးကြီးစိုင်းဦးက ပြောဆိုခဲ့သည်။ JMC-S ဥက္ကဋ္ဌ၊ အရှေ့အလယ်ပိုင်းတိုင်းစစ်တိုင်းမှူး ဝိုလ်ချုပ်သန်းလှိုင် ဦးဆောင်သည့် JMC-S ကိုယ်စားလှယ် များအဖွဲ့သည် ဩဂုတ်လ ၁၇ ရက်ကပင်လုံမြို့ဒေသခံများနှင့်လည်းကောင်း၊ ဩဂုတ်လ ၁၈ ရက်နေ့တွင် လဲချားနှင့် မိုင်းကိုင်းဒေသခံများအားလည်းကောင်း၊ ၁၈ ရက်နေ့တွင် နမ့်ခမ်းဒေသခံများ နှင့် တွေ့ဆုံခဲ့ပြီး ငြိမ်းချမ်းရေးဆိုင်ရာများရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။ [\(ရှမ်းသံတော်ဆင့် Link\)](#)

ကောင်းပိုင်း လက်နက်ကြီးကျည်

FPNCC Meeting

တပ်မတော် လယ်သိမ်း

NMSP – ပြည်နယ်အစိုးရ

KNU- ပြည်နယ်အစိုးရ

JMC-S (ရှမ်း)

၁၉။ ၁၉.၈.၂၀၁၇

ကချင်ပြည်နယ်၊ ဖားကန်မြို့နယ်အတွင်း စစ်ဘေးရှောင် ဒုက္ခသည်များအတွက် ရိက္ခာပို့ရန်သွားသည့် ကချင်အမျိုးသားလူမှုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အသင်း (Myu Sha Zin Lum) ၏ လိုင်စင်မဲ့ ကား ၄ စီးအား တပ်မတော်မှ ဖမ်းဆီး အမှုဖွင့်ရာမှ အငြင်းပွားမှုနှင့် ရုန်းရင်းဆန်ခတ်ဖြစ်ပွားပြီး အမျိုးသမီးတဦး ဦးခေါင်းတွင် ဒဏ်ရာရကာ အတွင်းလူနာအဖြစ် ဆေးကုသမှုခံယူခဲ့ရသည်။ လိုင်စင်မဲ့ဖြစ်သဖြင့် ကာမိုင်းရဲစခန်းသို့ လိုက်ပါရန် ကားမောင်းသူတစ်ဦးအားဆွဲခေါ်စဉ် ဒေသခံများမှ တားဆီးသောကြောင့် မနက် ၁၀ နာရီခန့်တွင် ရုန်းရင်းဆန်ခတ်မှု ဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ ထို့နောက် ရဲတပ်ဖွဲ့နှင့်ညှိနှိုင်းရာ အဆင်မပြေ၍ ကားလေးစီးနှင့် စစ်ဘေးဒုက္ခသည်များအား ကူညီရန်သယ်ဆောင်လာသည့် ပစ္စည်းများအား ရဲတပ်ဖွဲ့ထံ အပ်ခဲ့ကြောင်း ကချင်လူမှုဖွံ့ဖြိုးရေးဖောင်ဒေးရှင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးဇော်ဂျာတို့ ပြောပြခဲ့သည်။ [\(7Day Link\)](#) [\(Mizzima Link\)](#) [\(Irrawaddy](#)

အရပ်ဘက်- စစ်ဘက်ဆက်ဆံရေး

		<p>Link</p> <p>ရှမ်းလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ (SSPP) မှညီညွတ်သော တိုင်းရင်း သားလူမျိုးများ ဖက်ဒရယ်ကောင်စီ (UNFC)မှ နတ်ထွက်ရန် စာတင်ထားကြောင်း မြောက်ပိုင်း လက်နက်ကိုင်ခုနစ်ဖွဲ့၏ ပြည်ထောင်စုနိုင်ငံရေးဆွေးနွေးညှိနှိုင်းရေးကော်မတီ (FPNCC) အစည်းအဝေးဒုတိယနေ့တွင် SSPP ကိုယ်စားလှယ်မှတင်ပြခဲ့ သည်။” ၂၀၁၇ ဩဂုတ် ၁၂ ရက်မှာ UNFC ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ဟံသာကို ကျွန်တော်တို့က စာရေးပြီးတော့မှ အကြောင်းအရာ ညီညွတ်သော တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများဖက်ဒရယ်ကောင်စီ(UNFC)အဖွဲ့ဝင်အဖြစ် မှ နတ်ထွက်ခွင့်ပြုရန် တင်ပြခြင်း ဆိုတဲ့စာ ကျွန်တော်တို့ပေးပို့ပြီး သားဖြစ်ပါတယ်ဆိုတဲ့ အကြောင်းအရာမှာ ကျွန်တော်ပြန်ပြီးတော့ ကြေညာအပ်ပါတယ်ခင်ဗျာ” ဟု SSPP ဒုဥက္ကဋ္ဌစစ်ခွန်ဆိုင်က ပြောသည်။ UNFC ဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင်တစ်ဦးဖြစ်သူ ဗိုလ်ချုပ်ဘိုးထွန်းကမူ ၎င်းအနေဖြင့် မသိရသေးဟုပြောခဲ့သော်လည်း “သူတို့မပါဘူးဆိုလည်း ရပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ ဟာ ကျွန်တော်တို့လုပ်လို့ရတာပါ ပဲလေ” ဟု ပြောခဲ့သည်။ ရှမ်းပြည်တိုးတက်ရေး ပါတီ (SSPP/SSA) အနေဖြင့် UNFC အဖွဲ့ဝင်အဖြစ်မှ နတ်ထွက်ခြင်းသည် တပ်တည်ရာအနေအထားနှင့် အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံများ၏ ဖိအားပေးမှုကြောင့် စုဖွဲ့မှုဆိုင်ရာ နည်းဗျူဟာ ပြောင်းခြင်းဖြစ်နိုင်ကြောင်း ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများ ဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ် (SNLD) တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး (၁) ဦးစိုင်းလိတ်မှ ခန့်မှန်းပြောဆိုခဲ့သည်။ (7Day Link) (AA Link) (Mizzima Link) (NMG Link) (Eleven Link) (The Ladies Link) (သျှမ်းသံတော်ဆင့် Link) (The Ladies Link)</p> <p>မည်သည့်အပစ်အခတ်ရပ်စဲစာချုပ်ရေးထိုးထားသည်ဖြစ်စေ မြန်မာ့တပ်မတော်သဘောထားမပြောင်းလဲပါက တိုက်ပွဲများရပ်တန့်နိုင်လိမ့်မည် မဟုတ်ကြောင်း မြောက်ပိုင်းမဟာမိတ်ဖြစ်သည့် ပြည်ထောင်စု နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးညှိနှိုင်းရေးကော်မတီ FPNCC အဖွဲ့ဝင် တအာင်း(ပလောင်) လွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် TNLA အထွေထွေအတွင်းရေးမှူး ဗိုလ်မှူးချုပ် တာဘုန်းကျော်မှ ဩဂုတ်လ ၁၉ရက်နေ့တွင် ပြောခဲ့သည်။ (Mon New Link)</p>	<p>SSPP နှုတ်ထွက်</p> <p>TNLA ပြောကြားချက်</p>
၂၀။	၂၀.၈.၂၀၁၇	<p>ကချင်ပြည်နယ် နယ်/ လုံ ဝန်ကြီးလက်မှတ်မပါသောကြောင့် ကချင်ပြည်နယ်၊ ဆန်းမြို့နယ်ခွဲရှိ လီဆူစစ်ရှောင်စခန်းသို့ ပို့ဆောင်မည့် ရိက္ခာများ ပို့ခွင့်မရရှိခဲ့ကြောင်း သွားရောက်လှူဒါန်းရာတွင်ပါဝင်သည့် စေမျိုးဆက်(ငြိမ်းချမ်းရေး နှင့် ပွင့်လင်း လူ့အဖွဲ့အစည်း) အမျိုးသမီးရေးရာတာဝန်ခံ ဒေါ်မီးမီးမှပြောသည်။ “အဲဒီနေရာကလည်း အမှန်တကယ်က သွားလာခွင့်မရှိတဲ့ နယ်မြေလည်းမဟုတ်သလို လက်ရှိ စစ်ပွဲဖြစ်ပွားနေတဲ့ နေရာလည်း မဟုတ်ဘူးပေါ့နော်။ ပိတ်ပင်တားဆီးတဲ့နေရာလည်း မဟုတ်ဘူး။ နောက်တစ်ရက် ကျွန်မတို့နဲ့အတူ ကချင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ရဲ့ လီဆူတိုင်းရင်းသားရေးရာဝန်ကြီး လည်းပါသလို ဗမာတိုင်းရင်းသားရေးရာဝန်ကြီးလည်းပါတယ်။ ဝန်ကြီးနှစ်ယောက်ပါရဲ့သားနဲ့ ဆန်အိတ် ၁၀၀ ကို ဖြတ်သန်းခွင့်မပြုခဲ့ဘူး” ဟု ဒေါ်မီးမီးကပြောဆိုခဲ့သည်။ နယ်မြေလုံခြုံရေး ယူထား သူများအနေဖြင့် စစ်ဘေးရှောင် ပြည်သူများ၏မျက်နှာကို ထောက်ထားညှာတာရန် လိုအပ်နေပြီဖြစ် ကြောင်း စေ မြိမ်းပွင့်မှ ထုတ်ပြန်ထားသည်။ (Mizzima Link) (7Day Link) (88 Generation Link)</p> <p>ဩဂုတ် ၂၀ ရက်တွင် နမူတီးဒုက္ခသည်စခန်း၌ PCG မှ တာဝန် ရှိသူများ၊ ဘာသာရေးအသင်းအဖွဲ့ခေါင်းဆောင်များနှင့် စစ်ဘေးရှောင် ဒေသခံများတွေ့ဆုံ၍ နေရပ်ပြန်ရေးဆွေးနွေးရာ ရွာသားများမှ နေရပ်ပြန်ရန် ဆုံးဖြတ်ခဲ့သည်ဟု ကဆုန်ရွာသား ကိုဖော်ဖန်းမှ ပြောသည်။ “ကျွန်တော်တို့ ရွာသားတွေ ဘက်ကလည်း အမြန်ဆုံးကိုယ့်ရဲ့ နေရာကို မြေတွေ၊ မြေတွေ ကြည့် ချင်တာပေါ့။ အဲဒါကြောင့်ပဲ ပြန်နိုင်ဖို့ နှစ်ဦး နှစ်ဖက်ရဲ့အာမခံချက်တွေရတဲ့အတွက်ကြောင့်ပဲ ရွာသားတွေက ပြန်နိုင်တာပေါ့” ဟုပြောသည်။ ကဆုန်ဒေသတွင် တိုက်ပွဲများ မဖြစ်ပွားရေး အာမခံပေးရန် KIA တာဝန်ရှိသူများထံ ပြောကြားထားသကဲ့သို့ ဩဂုတ် ၂၀ ရက်၌ ကချင်ပြည်နယ် အစိုးရထံသို့ လည်း စာဖြင့်တင်ပြမည်ဟု PCG မှ ဦးလမိုင်ဂွန်ဂျာမှ ဆိုသည်။ (7Day Link)</p> <p>TNLA မှ သီပေါမြို့နယ် ကွန်ဟုတ်ကျေးရွာအုပ်စု ကွန်ဟုတ်ကျေးရွာတွင်နေထိုင်သူ ဒေသခံများအား အစားအသောက်နှင့် ထမင်းဟင်းများကို TNLA တပ်စခန်းသို့ သွားရောက် ပို့ဆောင်ရန် စေခိုင်းမှုကြောင့် ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဩဂုတ်လ ၂၀ ရက်နေ့ နံနက် ၈:၀၀ နာရီအချိန်၌ ကွန်ဟုတ် ကျေးရွာဒေသခံ ၂ ဦးဖြစ်သည့် ပလောင်တိုင်းရင်းသား ကျော်သန်း နှင့် ကျော်အောင်တို့မှ စားသောက်ဖွယ်ရာများကို TNLA တပ်စခန်းသို့ သွားရောက်ပို့ဆောင်စဉ် လမ်းခရီး၌ မိုင်းနင်းမိသည့်အတွက် ကျော်သန်းမှာ ရင်ဘတ်တွင် မိုင်းစထိမှန်ဒဏ်ရာ ပြင်းထန်စွာ ရရှိသောကြောင့် အသက်အန္တရာယ် စိုးရိမ်နေရပြီး ကျော်အောင်ဆိုသူမှာတော့ ပေါင်နှင့် ခြေသလုံးတို့တွင် မိုင်းစထိမှန်ဒဏ်ရာ ၃ ချက် ရရှိခဲ့သည်။ ထို့အတူ ၂၀၁၇ ဩဂုတ်လ ၂၀ ရက်နေ့ နံနက် ၈:၁၅ နာရီအချိန်၌ ကျောက်မဲမြို့နယ် ခိုယောင်းကျေးရွာအုပ်စု ခိုယောင်းကျေးရွာတွင် နေထိုင်သူ အဖ လုံးဆန်လှိုင် အမိ ဒေါ်နန်းစိန်တို့၏သား လုံးဆာအေး အသက် ၄၇နှစ်သည် ခုခင်းကျေးရွာမရောက်မီ တောင်စပ်တွင် မှီရှာနေစဉ် မိုင်းနင်းမိ သည့်အတွက် ခြေထောက် နှင့် လက်တို့တွင် မိုင်းစထိမှန် ဒဏ်ရာပြင်းထန်စွာ ရရှိပြီး ကျေးရွာဒေသခံများမှ လုံးဆာအေးအား ကျောက်မဲမြို့ ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးသို့ ဆေးကုသမှုခံယူရန် ပို့ဆောင်ခဲ့ရသည်။ (Tai Freedom Link)</p> <p>ညီညွတ်သောတိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖက်ဒရယ်ကောင်စီ (UNFC)၏ နိုင်ငံရေးဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးရေးကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ DPN နှင့် NCA လက်မှတ်ရေးထိုးထားသည့် တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်တော်လှန်ရေး အဖွဲ့အစည်း ၈ ဖွဲ့၏ ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်လုပ်ငန်းအဖွဲ့ PPWT တို့၏ ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်ဖော်ဆောင်ရေးဆိုင်ရာလုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ထိုင်းနိုင်ငံ ချင်းမိုင်မြို့ The Park Hotel တွင် ကျင်းပခဲ့သည်။ အစည်းအဝေးသို့ (DPN)အဖွဲ့မှူးဦးရယ် နှင့် ဗိုလ်မှူးကြီးဆေအွန် ဦးဆောင်သော အဖွဲ့ဝင် ၇ ဦး ၊ PPWT အဖွဲ့မှ ဆလောင်းထလာဟေး နှင့် ဒုဗိုလ်မှူးကြီးစိုင်းငင်း ဦးဆောင်သော အဖွဲ့ဝင် ၉ ဦး တို့ တက်ရောက်ဆွေးနွေးခဲ့ပြီး ယခုတစ်ကြိမ် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးမှု သည် ပဉ္စမကြိမ်မြောက် ဖြစ်သည်။ (Tai Freedom Link) (7Day Link) (UNFC Link)</p>	<p>အရပ်ဘက်- စစ်ဘက်ဆက်ဆံရေး</p> <p>IDPs (ကချင်)</p> <p>HR Violation</p> <p>DPN – PPWT Meeting</p>

၂၁။	၂၁.၈.၂၀၁၇	<p>ဩဂုတ် ၂၁ ရက်နေ့တွင် ALP မှ အရာရှိတစ်ဦးနှင့် တပ်ဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးအား ရခိုင်တပ်မတော် AA မှ ဖမ်းထားကြောင်း ALP ၏ ဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင် ကော်မတီဝင် ဒေါ်စောမြရာဇာလင်းက ပြောကြားခဲ့သည်။ (7day Link) (BBC Link) (The Voice Link) (RFA Link) (Irrawaddy Link)</p> <p>ရက်သတ္တပတ်ကျော်ကြာ စစ်ဘေးရှောင်ခွဲရသော ကဆုန် စစ်ဘေးရှောင် ၁၀၀၀ ကျော် မနက်ဖြန် ဩဂုတ်လ ၂၂ ရက်နေ့တွင် မိမိနေရပ်သို့ ပြန်နိုင်တော့မည် ဖြစ်ကြောင်း ကချင်ငြိမ်းချမ်းရေး အကျိုးဆောင်အဖွဲ့(PCG)မှ ဦးလှိုင်ဝင်းဝင်းက ပြောသည်။ “မနက်ဖြန် ပြန်ပို့တော့မယ်။ စစ်ရှောင်တွေလည်း ပြန်ချင်တယ်။ စစ်တပ်နဲ့ အစိုးရကလည်း ပြန်ဖို့ ခွင့်ပြုတယ်။ စစ်ရှောင်တွေ နေရပ်ပြန်တာ ဒါက ပထမအကြိမ် စံပြအနေနဲ့ ကျွန်တော်တို့ ကြိုးစားပြီး လုပ်ဆောင်တာ ဖြစ်တယ်”ဟု ဦးလှိုင်ဝင်းဝင်းက ပြောသည်။ PCG မှ ကချင်ပြည်နယ်အစိုးရ ဝန်ကြီးချုပ်ထံသို့ ဩဂုတ်လ ၁၅ ရက်နေ့ကလည်း ကဆုန်စစ်ရှောင်များ နေရပ်ပြန်နိုင်ရေးနှင့် ပတ်သက်၍ စာပေးပို့ခဲ့ပြီးနောက် နေရပ် ပြန်ခွင့်ပြုခဲ့ပြီး ဖြစ်သလို၊ ဩဂုတ်လ ၂၁ ရက်နေ့တွင်လည်း စစ်ရှောင်များ နေရပ် ပြန်မည့်အကြောင်း စာရေးသား ပေးပို့မည် ဖြစ်ကြောင်း သူက ပြောသည်။ “မနက်ဖြန်သွားဖို့ဖို့ အကုန်လုံး ညှိနှိုင်းပြီးသွားပြီ။ စစ်ရှောင်တွေလည်း ပြန်ဖို့သဘောတူကြပြီဆိုတော့ ကျနော်တို့အားလုံးလိုက်ဖို့ကြမယ်။ ဆုတောင်းပေးကြပါ အုန်းနော်။ မနက်ဖြန် ကဆုန်၊ ဇွန်ခိုင်းစစ်ရှောင်အကုန်လုံးကို လိုက်ဖို့ကြမယ် ။ ပြန်ရတော့မယ်ဆိုတော့ ဖျားတာတွေတော့ ပျောက်ကုန်ကြပြီ ပေါ့နေကြတယ်” ဟု ပြော ၎င်းမှပြောသည်။ (Mizzima Link)</p> <p>ကချင်ပြည်နယ် ကဆုန်စစ်ဘေးရှောင်များအတွက် ထောက်ပံ့ရေးပစ္စည်းများတင်ဆောင်လာသည့် ကားများထဲမှ လိုင်စင်မဲ့ကား ၄စီးနှင့် ယာဉ်မောင်း ၄ဦးကိုဖမ်းဆီးကာ ဥပဒေနှင့်အညီအရေးယူနိုင်ရန် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးမှ သတင်း ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်ရုံး၏ ထုတ်ပြန်ချက်တွင် “ဗားကန်မြို့ရှိ ကချင်အမျိုးသား လူမှုဖွံ့ဖြိုးရေး ဖောင်ဒေးရှင်းမှ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးလှမောင်လတောင် ဦးဆောင်သော လူ ၃၁ ဦး လိုက်ပါလာသည့် မော်တော်ယာဉ် ၈ စီး အနက် ၄ စီးမှာ လိုင်စင်မဲ့ယာဉ်များဖြစ်နေကြောင်း စစ်ဆေးတွေ့ရှိခဲ့သည်” ဟု ဖော်ပြထားသည်။ လိုင်စင်မဲ့ယာဉ်များဖြစ်သော ကြောင့် တရားဥပဒေနှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးမှ အစီအစဉ်အရ အစီအစဉ်ဖြင့် ဆက်လက်ပို့ဆောင် သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးထုတ်ပြန်ထားသည်။ (Mizzima Link)(Frontier Link) (Frontier Link)(Mizzima Link)</p> <p>ကရင်ပြည်နယ် လှိုင်ဘွဲ့မြို့နယ်အတွင်း မြိုင်ကြီးငူတွင် ခိုလှုံနေရသည့် မွဲသဝေစစ်ပြေးရှောင် ဒုက္ခသည်များမှာ လတ်တလောတွင် စားနပ်ရိက္ခာ ပြတ်တောက်တော့မည့် အခြေအနေနှင့် ရင်ဆိုင်နေရပြီး အရေးပေါ်အကူအညီ လိုအပ်နေသည်ဟု စခန်းတာဝန်ရှိသူတစ်ဦးဖြစ်သည့် စောထွန်းမှ ပြောသည်။ စစ်ပြေးရှောင်စခန်းတွင် ခိုလှုံနေရသည့် စစ်ပြေးရှောင် ဒုက္ခသည် ၅၀၀၀ ကျော်၏ စားနပ်ရိက္ခာအတွက် တစ်ရက်လျှင် ဆန်တင်း ၃၀ ခန့်နေ့စဉ် ချက်ပြုတ်နေရသည့်အပြင် မြိုင်ကြီးငူသက်သတ်လွတ် နယ်မြေ ဖြစ်သောကြောင့် မီးဖို ဆောင် စားနပ်ရိက္ခာ အတွက် အသီးအနှံများလည်း လိုအပ်သည်ဟု စခန်းတာဝန်ရှိသူများမှ ပြောသည်။ ကရင်လူမှုအဖွဲ့ဖြစ်သည့် Karen Help Karen- KHK တာဝန်ခံ စောသမားအာမှ အစိုးရအနေဖြင့် တာဝန်ရှိကြောင်း၊ အလှူငွေရှာပေးနိုင်ရင် နေရပ်ပြန်ပို့ရန်အတွက် လုပ်ဆောင်ပေးရမည် ဖြစ်ကြောင်း ပြောဆိုခဲ့သည်။ (KIC Link)</p> <p>ညီညွတ်သော တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖက်ဒရယ်ကောင်စီ (UNFC) ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ဟံသာ၊ ဗိုလ်ချုပ် ဘီထူး၊ ဦးထွန်းဇော် ဦးဆောင်သည့် အဖွဲ့ဝင်များသည် UWSA ၏ ဖိတ်ကြားချက်အရ ပြည်ထောင်စု နိုင်ငံရေး ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းရေး ကော်မတီ (FPNCC)၏ ဆွေးနွေးပွဲ ပန်ခမ်း(ပန်ဆန်း) ဆွေးနွေးပွဲသို့ တက်ရောက်ရန် ထွက်ခွာသွားပြီဟု အမည်မဖော်လိုသူ တိုင်းရင်းသားခေါင်းဆောင်တစ်ဦးမှ ပြောသည်။ ဩဂုတ်လ ၂၀ ရက်နေ့တွင် ပန်ခမ်း(ပန်ဆန်း) သို့ အမြန်ဆုံးလာရောက်ရန် UWSAမှ စာပို့အကြောင်းကြားလာသည့်အတွက် UNFCအဖွဲ့ဝင်များသည် ဩဂုတ်လ ၂၁ ရက်နေ့တွင် ထွက်ခွာခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ UNFC ၏ ပြောရေး ဆိုခွင့်ရှိသူ နိုင်အောင်မင်းမှ “ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လို့ရတဲ့ဟာက အားလုံး ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက် ပါမယ်။ ကျနော်တို့ဟာ ဆိုရင် ကျနော်တို့ရော သူတို့ရော တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အစည်းရဲ့ တိုင်းရင်းသား အခွင့်အရေးကို အတူတကွ လုပ်ဆောင်တဲ့ သူပေါ့ ဒါပေမဲ့ နည်းလမ်းကျတော့ မတူတော့ မတူဘူး ပေါ့နော်။ ဒါပေမဲ့ သွားမယ့် ပန်းတိုင်က တူနေတယ်ဆို တော့ ပူးတွဲလုပ်လို့ရတဲ့ဟာ အများကြီးပေါ့နော်” ဟုပြောသည်။ (NMG Link)</p> <p>မွန်ပြည်သစ်ပါတီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးဆောင်သည့်အဖွဲ့နှင့် တပ်မတော် အမှတ်(၄) စစ်ဆင်ရေးအထူးအဖွဲ့မှူး(ကစထမှူး)တို့ ရေးမြို့အခြေစိုက် စကခ(၁၉) ဌာနချုပ်၌ လွန်ခဲ့သည့် ဩဂုတ်လ ၁၆ ရက်နေ့တွင် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခဲ့ပြီးနောက် စစ်ရေးတင်းမာမှုများပျောက်ကျလာသော်လည်း တပ်မတော်စစ်ကြောင်းတစ်ကြောင်း ၎င်းတို့ဒေသတွင် ဆက်လက်အခြေပြုလုပ်ရှားနေဆဲဖြစ်ကြောင်း မွန်ပြည်သစ်အရာရှိတစ်ဦးမှ ပြောသည်။ ကြာအင်းဆိပ်ကြီးမြို့နယ်၊ ဇမိမြစ်နှင့်ဝင်းရော်မြစ်နစ်သွယ်ကြားရှိ မွန်ပြည်သစ်ပါတီ မော်လမြိုင်ခရိုင်ဌာနချုပ်ရုံးစိုက်ရာ အင်းခွရွာအနီး လိုင်ကနီနှင့် ဝယ်ကလွန်ကျေးရွာတို့တွင် လွန်ခဲ့သည့် ၃ ရက်ခန့်က တပ်မတော်စစ်ကြောင်းများ ပြန်လည်ထွက်ခွာသွားပြီး ဖြစ်သော်လည်း တောင်ပေါက်ကျေးရွာ၌ အင်အားသုံးဆယ်ခန့်ရှိသည့် စစ်ကြောင်းတစ်ကြောင်း ဆက်လက်အခြေပြုလုပ်ရှားနေခြင်း ဖြစ်သည်။ (Mon New Link)</p> <p>နယ်ခြားစောင့်တပ်(BGF) သည် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးဌာန၏ ဦးဆောင်မှုအောက်တွင် တည်ရှိနေ သော်လည်း ကရင်အမျိုးသား ခေါင်းဆောင်စောဘဦးကြီး၏ မှု ၄ ချက်အနက် ၂ ချက်ကို ယခုအချိန်ထိ စွဲကိုင် ထားဆဲဟု မဲကနယ်ကျေးရွာရှိ အမှတ် ၁၀၂၂ တပ်ရင်းဌာနချုပ်</p>	<p>AA – ALP</p> <p>IDPs ကချင်</p> <p>အရပ်ဘက်- စစ်ဘက်ဆက်ဆံရေး</p> <p>IDPs ကရင်</p> <p>UNFC – FPNCC</p> <p>မွန်ပြည်နယ် စစ်ရေးတင်းမာ</p> <p>BGF ကရင်</p>
-----	-----------	------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------	-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

		<p>တွင် ကျင်းပသည့် အမှတ် ၁၀၂၂ တပ်ရင်း၊ နယ်ခြားစောင့်တပ် ၇ နှစ်မြောက် နှစ်ပတ်လည်နေ့ အခမ်းအနားတွင် ကရင်ပြည်နယ်၊ နယ်ခြားစောင့်တပ် ဗဟိုအကြံပေးနှင့် ကွပ်ကဲရေးအဖွဲ့ အတွင်းရေးမှူး ဝိုလ်မျိုးကြီး စောချစ်သူမှ ပြောခဲ့သည်။ “ကျနော်တို့ ကေအိန်ယူမှာ နေထိုင်တုန်းက ဥက္ကဋ္ဌကြီး စောဘဦးကြီးရဲ့ မှု ငှက်အောက်မှာ ရပ်တည်ခဲ့ တယ်။ ဒါပေမယ့် ကျနော်တို့ ဒီမှာရောက်တော့ ဥက္ကဋ္ဌကြီးစောဘဦးကြီးရဲ့ မှု ၂ ချက်အောက်မှာ ကနေ့အထိ ကျနော်တို့ လက်မလွတ်ဘူး။ မြဲမြဲခိုင်တားထားတယ်။ နံပါတ် ၁ တစ်ချက်က ဘာလဲဆိုတော့ ကရင်လက်နက်ကရင့်လက်ထဲမှာ ရှိရမယ်။ ပြီးတော့ လက်နက်ချစကား အလျင်းမပြောရ ဆိုတာ အဲဒီနှစ်ချက်ကို ကျနော်တို့ စွဲစွဲမြဲမြဲခိုင်တားထားတယ်။” ဟု ကရင်ဘာသာဖြင့် ပြောခဲ့သည်။ (KIC Link)</p> <p>တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဝိုလ်မျိုးကြီးမင်းအောင်လှိုင်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ကက်သလစ်ဂိုဏ်းချုပ်ဆရာတော်ကြီး ကာဒီနယ် ချားလ်ဘိုတို့ သာသနာ့နယ်များမှ ကက်သလစ်ဆရာတော် ငါးပါးတို့နှင့်အတူ ဩဂုတ်လ ၂၁ရက်နေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ ဘုရင့်နောင်ရိပ်သာ ဧည့်ခန်းမဆောင်တွင် တွေ့ဆုံခဲ့ကြောင်း တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးမှ သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံပွဲတွင် ဝိုလ်မျိုးကြီး မင်းအောင်လှိုင်မှ တိုင်းရင်းသားအရေးနှင့် ပတ်သက်ပြီး တိုင်းရင်းသားများကို နံပါတ်တစ် ဦးစားပေးကာကွယ်ရမှာ ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့ပြီး နိုင်ငံရေး၊ ငြိမ်းချမ်းရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များတွင် အားလုံးပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ရေးဆွေးနွေးခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံပွဲသို့ တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့်အတူ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယဝိုလ်မျိုးကြီးစိုးဝင်း၊ ညိုနိုင်ကွပ်ကဲရေးမှူး(ကြည်း/ရေလေ) ဝိုလ်မျိုးကြီး မြထွန်းဦးနှင့် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)မှ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ တက်ရောက်ကြပြီး မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ကက်သလစ်ဂိုဏ်းချုပ် ဆရာတော်ကြီးနှင့်အတူ တောင်ကြီး၊ မော်လမြိုင်၊ လားရှိုး၊ ချင်း စသည့် သာသနာ့နယ်များမှ ကက်သလစ်ဆရာတော် ၄ ပါးနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ (SG.MAH Link) (ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်Link) (ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်Link) (Frontier Link) (The Ladies Link) (Eleven Link)</p>	<p>တပ်မတော် - ကာဒီနယ်တွေ့ဆုံ</p>
၂၂။	၂၂.၈.၂၀၁၇	<p>ဩဂုတ် ၂၂ ရက် ညနေ ၄ နာရီခန့်တွင် မိုင်းရှူးမြို့တောင်ဘက် မိုင်းရှူး နှင့် မိုင်းစံမြို့ အကြား လှုပ်ရှားသည့် အစိုးရတပ်မတော် မိုင်းပန် အခြေစိုက် ခြေမြန်တပ်ရင်း ခမရ ၅၂၀ စစ်ကြောင်း တစ်ခုနှင့် ဒေသအတွင်း နေထိုင်သည့် သျှမ်းပြည်တပ်မတော် SSPP/SSA စစ်ကြောင်း နှင့် မိနစ် ၂၀ ခန့် ရင်ဆိုင် တိုက်ပွဲ ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ တပ်မတော်ဘက်မှ SSPP/SSA တပ်စခန်းများရှိရာဘက်သို့ လှုပ်ရှားလာခဲ့သည့်အတွက် တိုက်ပွဲ ဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်ဟု သျှမ်းပြည်တပ်မတော် ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူစိုင်းဘုန်းဟန် မှ ပြောသည်။ တိုက်ပွဲကြောင့် နှစ်ဘက်ထိခိုက်မှုများ ရှိခဲ့သော်လည်း အသေးစိတ်မသိရပါ။ (သျှမ်းသံတော်ဆင့် Link)</p> <p>မြန်မာနှင့်အိန္ဒိယနယ်စပ် မီဒီယမ်ပြည်နယ်အနီးရှိ ရခိုင်ပြည် လွတ်မြောက်ရေးပါတီ ALP ဌာနချုပ်ကို AA ရခိုင်တပ်မတော်မှ ဝင်ရောက်တိုက်ခိုက်ခဲ့သည့် အတွက် ၄ ယောက်ကျဆုံးခဲ့ကြောင်း ALP ဒုဥက္ကဋ္ဌ ခိုင်စိုးနိုင်အောင်မှပြောသည်။ “ဩဂုတ် ၂၂ ရက် နေ့လယ် ၂ နာရီလောက်မှာ တိုက်ပွဲဖြစ်တယ်။ စခန်းက ရိုးရိုးစခန်းပါ သိပ်မကြီးဘူး။ နယ်စပ်မှာပဲ ဆက်ဖြစ်နေသေးတယ်။ စခန်းတစ်ခုတော့ ပေးလိုက်ရတယ်။ ကျနော်တို့ဘက်က ဒုဥက္ကဋ္ဌ ခိုင်စိုးနိုင်အောင်က AA ဘက် ကို စာပို့ထားတယ်။ တိုက်ပွဲတွေ ရပ်တန့်ဖို့ အတွက်ပေါ့။ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးနိုင်ဖို့ စာပို့ အကြောင်းကြားထားပါတယ်” ဟု ALP တွဲဖက် အထွေထွေ အတွင်းရေးမှူး ခိုင်အောင်စိုးသန်းမှ ပြောခဲ့သည်။ (Mizzima Link) (BBC Link) (VOA Link) (7Day Link) (The Voice Link) (RFA Link) (Mizzima Link) (7day Link) (VOA Link)</p> <p>တပ်မတော်နှင့် KIA တို့အကြား တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားခဲ့သော ကဆုန်ကျေးရွာမှ ရွာသားများ နှင့် ဇွပ်မိုင်ကျေးရွာသား ၁၁၀၀ ကျော်သည် နေ့လည် ၁၂ နာရီတွင် နေရပ်သို့ စတင်ထွက်ခွာခဲ့ပြီး မွန်းလွဲပိုင်း ၂ နာရီခန့်တွင် မိမိတို့ နေအိမ်များသို့ ရောက်ရှိခဲ့ကြောင်း နှစ်ခြင်းခရစ်ယာန် အဖွဲ့ချုပ် (KBC)မှ အထွေထွေအတွင်းရေးမှူး ဒေါက်တာခလမ်ဆမ်ဆွန်မှ ပြောသည်။ စစ်ဘေးရှောင် ၁၀၄၇ဦးအား ကချင်ပြည်နယ် အစိုးရခန့်ကြီးဌာန ရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ကချင်ငြိမ်းချမ်းရေးအကျိုးဆောင်အဖွဲ့ (PCG)၊ နှစ်ခြင်းခရစ်ယာန်အဖွဲ့ချုပ်(KBC)နှင့် ကက်သလစ် အသင်းတော် ဘုန်းတော်ကြီးများမှ ကားအစီး ၁၅၀ ခန့်ဖြင့် လိုက်ပါ ပို့ဆောင်ပေးခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ (Mizzima Link) (RFA Link) (The Ladies Link)</p> <p>UWSA "ဝ" ဌာနချုပ် ပန်ဆန်းတွင် ကျင်းပနေသည့်အစည်းအဝေးမှ ပြည်ထောင်စုနိုင်ငံရေး ဆွေးနွေးရေးကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် UWSA "ဝ" ဥက္ကဋ္ဌ ဦးပေါက်ယုချမ်းနှင့် ဒုဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် KIO ဒုဥက္ကဋ္ဌ ဝိုလ်မျိုးကြီး အန်ဘန်လ ကိုခန့်အပ်ခဲ့သည်။ (RFA Link)</p> <p>တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး နှင့် မူးယစ်ဆေးဝါးတိုက်ဖျက်ရေးလုပ်ငန်းများအတွက် ဝါရှင်တန်က မြန်မာအစိုးရအကို အကူအညီပေးမည့်စာချုပ်ကို မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အမေရိကန်သံအမတ်ကြီး စကော့မာစီရယ်လ်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ခေတ္တရံချုပ်ရုံးမှူးချုပ်အောင်ဝင်းဦးတို့ သဘောတူ လက်မှတ် ရေးထိုးခဲ့ကြောင်း အမေရိကန်သံရုံးမှ သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ (Eleven Link) (Mizzima Link) (MOI Link)</p> <p>နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် မွန်ပြည်သစ်ပါတီ (NMSP) ဒုဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ဟံသာဦး ဆောင်သည့် အဖွဲ့တို့တွေ့ဆုံရန် သဘောတူညီချက်ရရှိပြီးဖြစ် ကြောင်း နှစ်ဖက်ကိုယ်စားလှယ် များမှ ပြောခဲ့သည်။ ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် တွေ့ဆုံရန် NMSP ဘက်မှ ဩဂုတ် ၁၁ ရက်တွင် အဆိုပြုခဲ့ရာ ဩဂုတ် ၂၂ ရက်တွင် အစိုးရဘက်မှ အကြောင်း ပြန်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ (7Day Link) (Irrawaddy Link)</p>	<p>SSPP – TMT တိုက်ပွဲ</p> <p>AA – ALP တိုက်ပွဲ</p> <p>IDPs ကချင်</p> <p>FPNCC</p> <p>နိုင်ငံတကာဆက်ဆံရေး</p> <p>NMSP – အတိုင်ပင်ခံ</p>
၂၃။	၂၃.၈.၂၀၁၇	<p>လာမည့် တတိယအကြိမ်မြောက် ၂၁ ရာစု ပင်လုံညီလာခံကျင်းပခင် တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ် တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးစာချုပ် NCAတွင် လက်မှတ် ရေးထိုးနိုင်ရန် ကြိုးစားသွားမယ်ဟု မွန်ပြည်သစ်ပါတီ ပြည်တွင်းတာဝန်ခံ နိုင်ဝင်းလှမှ မွန်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ရုံးတွင် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်</p>	<p>NMSP – ပြည်နယ်အစိုးရ</p>

		<p>ဒေါက်တာအေးဖံ ဦးဆောင်သည့် အစိုးရအဖွဲ့နှင့် ဩဂုတ်လ ၂၃ရက်နေ့တွင် တွေ့ဆုံခဲ့သည့် တွေ့ဆုံပွဲအတွင်း ပြောဆိုခဲ့ သည်။ ထိုသို့ အပစ်ရပ် NCA လက်မှတ်ရေးထိုးရေးအတွက် မွန်ပြည်သစ်ပါတီမှ အချိန် ၃ လ တောင်းခံထားသည်။ (RFA Link) (Mizzima Link) (Irrawaddy Link) (7day Link)</p> <p>အပစ်ရပ်စံထားသည့် တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များနှင့် တပ်မတော်အကြား နယ်မြေသတ်မှတ်နိုင်ရေး အတွက် အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကို ရှမ်းပြည်နယ်တောင်ပိုင်း နမ့်စမ်မြို့တွင် ဩဂုတ်လ ၂၃ ရက်က ကျင်းပခဲ့ပြီး ဆွေးနွေးပွဲသို့ တပ်မတော်ကိုယ်စားလှယ်များ မတက်ရောက်ခဲ့ပါ။ အရပ်သား ကိုယ်စားလှယ် တဦးဖြစ်သည့် ခရစ်ယာန် ဘာသာရေးခေါင်းဆောင် မက်သရူးအေးကတော့ တပ်မတော်အနေနဲ့ ဒီအလုပ်ရုံ ဆွေးနွေးပွဲကို ဆန့်ကျင်လို့ မတက်တာမဟုတ်ပဲ သူတို့အနေနဲ့လည်း သီးသန့်ဆွေးနွေးပွဲ တရပ်ကျင်းပဖို့ စီစဉ်နေသည်ဟု ပြောခဲ့သည်။ (BBC Link)</p> <p>ရခိုင်ဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ် (ALD)အနေဖြင့် ရခိုင်တိုင်းရင်းသားများ တိုးတက်ရေးပါတီ (RNDP) နှင့်ရှေ့ဆက်ပူးပေါင်းလုပ်ဆောင်၍ မဖြစ်နိုင်တော့ သဖြင့် ပါတီနစ်ပါတီ ပေါင်းစည်းခြင်း ရပ်စဲကြောင်း ALD ပါတီမှ ဩဂုတ် ၂၃ ရက်နေ့တွင် ကြေညာချက်ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ (7day Link)</p>	<p>နယ်မြေပိုင်းခြားမှု အလုပ်ရုံဆွေးနွေး ပွဲ (ကရင်)</p> <p>ALD ကြေညာချက်</p>
၂၄။	၂၄.၈.၂၀၁၇	<p>ရခိုင်ပြည်လွတ်မြောက်ရေးပါတီ (ALP) တပ်များနှင့် ရက်စွဲတပ်မတော် (AA) တို့အကြား ဩဂုတ်လ ၂၄ရက် နေ့တွင်လည်း ဆက်လက် တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး ညှိနှိုင်းဖို့ ဆောင်ရွက်ရာမှာ AA ဘက်က အကြောင်းမပြန်ခဲ့ဟု ALP ဒုက္ခကူ ခိုင်စိုးနိုင်အောင်ကပြောခဲ့သည်။ (DVB Link)</p> <p>အစိုးရ အနေဖြင့် ကိုယ်စားလှယ် သတ်မှတ်ပေးပြီး တွေ့ဆုံဆွေးနွေးမှုများ ပြုလုပ်သွားမည်ဆိုသည့် နိုင်ငံတော် အတိုင်ပင်ခံ၏ (၂၁) ရာစု ပင်လုံ အစည်းအဝေး ကျင်းပစဉ် ပြောဆိုခဲ့သည့် ငြိမ်းချမ်းလုပ်ငန်းစဉ်များနှင့် ပတ်သက်၍ ထိတွေ့ဆက်ဆံနိုင်မည့် အစိုးရကို ကိုယ်စားပြုသည့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့တဖွဲ့အား အမြန်ဆုံး ဖွဲ့စည်းပေးမည်ဆိုသည့် ကတိအား အကောင်အထည်ဖော်ရန် နိုင်ငံရေး ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းရေး ကော်မတီ (FPNCC)၏ ပထမအကြိမ် အမြဲတမ်းကော်မတီအစည်းအဝေးအပြီး ထုတ်ပြန်ကြေညာချက်တွင်တိုက်တွန်းခဲ့သည်။ ယင်းသို့ ဖွဲ့စည်း လိုက်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့နှင့် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးညှိနှိုင်းရေးကော်မတီ FPNCCအား နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးညှိနှိုင်းမှုများကို တိုက်ရိုက် ပြုလုပ် သွားနိုင်ရန် ထုတ်ပြန်ချက်ထဲတွင် ထည့်သွင်းတောင်းဆိုထားသည်။ ၎င်းထုတ်ပြန်ချက်ထဲတွင် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ် အောင်မြင် နိုင်ရန်အတွက် အိမ်နီးချင်း တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံမှ ပိုမိုပါဝင်ဆောင်ရွက်ပေးသွားရန် မေတ္တာရပ်ခံအပ်ပါသည်ဟု ပါရှိသည်။ (NMG Link) (The Voice Link) (Taifreedom Link)</p>	<p>AA – ALP တိုက်ပွဲ</p> <p>FPNCC ကြေညာချက်</p>
၂၅။	၂၅.၈.၂၀၁၇	<p>နေပြည်တော်သို့ ရောက်ရှိနေသည့် ဗီယက်နမ် ကွန်မြူနစ်ပါတီ အထွေထွေအတွင်းရေးမှူး H.E.Mr. Nguyen Phu Trong သည် ဩဂုတ်လ ၂၅ရက်နေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဟိလ်တန်ဟိုတယ်တွင် တွေ့ဆုံကာ နှစ်နိုင်ငံ တပ်မတော် ၂ရပ်အကြား ပိုမိုပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ဆွေးနွေးကြောင်း တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးက သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ တပ်မတော် ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်သည် ဗီယက်နမ်ကွန်မြူနစ်ပါတီ အထွေထွေအတွင်းရေးမှူးနှင့် အတူလိုက်ပါ လာသည့် ဗီယက်နမ် ကာကွယ် ရေး ဒုတိယဗိုလ်မှူး Sr. Lt. Gen. Nguyen Chi Vinh နှင့်အဖွဲ့ အပါအဝင် Viettel Group ၏ ဥက္ကဋ္ဌ Maj. Gen. Nguyen Manh Hung နှင့် အဖွဲ့ကို သီးခြားစီ တွေ့ဆုံခဲ့သေးသည်။ (Irrawaddy Link) (SG.MAH Link)</p>	<p>နိုင်ငံတကာဆက် ဆံရေး</p>
၂၆။	၂၆.၈.၂၀၁၇	<p>JMC-S (ရှမ်း)၏ ၉ ကြိမ်မြောက်အစည်းအဝေးကို နေ့လည် ၁:၀၀ နာရီ မှ ၃:၀၀ နာရီထိ ရှမ်းပြည်တောင်ပိုင်း ခိုလှမ်းမြို့ရှိ JMC-Sရုံးတွင် ကျင်းပခဲ့ပြီး အစည်းအဝေးသို့ JMC-S ဥက္ကဋ္ဌ ဗိုလ်ချုပ် သန်းလှိုင်၊ JMC-S ဒုတိယ ဥက္ကဋ္ဌ-၁ ဗိုလ်မှူးကြီး စိုင်းဟန် (RCSS) ၊ JMC-S ဒုက္ခကူ-၂ ဦးဝင်းတင့် ၊ လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီး ဗိုလ်မှူးကြီး နိုင်ဝင်းအောင် ၊ သျှမ်းပြည်နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန ဦးစိုးစိုးဖော် ၊ သျှမ်းပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးချုပ်အောင်အောင်၊ RCSS တောင်ကြီးဆက်ဆံရေးရုံးတာဝန်ခံ ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီးစိုင်းဦး ၊ RCSS ခိုလှမ်း ဆက်ဆံရေးရုံးတာဝန်ခံ ဒုတိယ ဗိုလ်မှူးကြီး စိုင်းအေဝိန်၊ PNL0မှ ဗဟိုကော်မတီဝင် ဗိုလ်မှူး နန်းဖြူဖြူ ၊ အရပ်သား ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်နန်းဆွေ နွယ်ဝင်း ၊ ဒေါ်စိန်ချယ် ၊ ခွန်စိုးထွန်းအောင် နှင့် အရှေ့မြောက်ပိုင်း တိုင်းစစ် ဌာနချုပ် ၊ အရှေ့ပိုင်းတိုင်း စစ်ဌာနချုပ် ၊ အရှေ့အလယ်ပိုင်းတိုင်း စစ်ဌာနချုပ် နှင့် ကြိမ်ဒေသတိုင်း စစ်ဌာနချုပ် တို့မှ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ အစည်းအဝေးတွင် JMC-S (Shan) အဖွဲ့ဝင်အဖြစ် ဗိုလ်မှူးကြီး စိုးမိုးအောင်အေး၊ သျှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှ လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီး ဗိုလ်မှူးကြီး နိုင်ဝင်းအောင် အား ၈ ကြိမ်မြောက် JMC-S အစည်းအဝေးမှ စတင်၍ အစားထိုးခန့်အပ်ခဲ့သည်။ (Tai Freedom Link)</p>	<p>JMC-S (ရှမ်း)</p>
၂၇။	၂၇.၈.၂၀၁၇	<p>အစိုးရနှင့် မြောက်ပိုင်း လက်နက်ကိုင်ခုခန်ဖွဲ့အကြား ဆွေးနွေးပွဲများ ဖြစ်ပေါ်လာရေး တရုတ်နိုင်ငံ၏အကူအညီရယူမည်ဖြစ်ပြီး တရုတ်နိုင်ငံခြား ရေး ဝန်ကြီးဌာန တာဝန်ရှိသူများနှင့် တွေ့ဆုံရန် အစီအစဉ်ရှိကြောင်း တအာင်းလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ (TNLA) အထွေထွေအတွင်းရေးမှူး တာ့ဘုန်းကျော်မှ ပြောခဲ့သည်။ မြန်မာအစိုးရက တွေ့ဆုံ နိုင်တယ်ဆိုရင် ကျွန်တော်တို့ ဘက်က အဆင်သင့်ဖြစ်နေတယ် ဆိုတာကို ဒီအခြေခံကို ချဉ်းကပ်ပြီး အကူအညီတောင်းသွားမှာဖြစ်ပါတယ်” ဟု တာ့ဘုန်းကျော်မှ တရုတ်အစိုးရထံ အကူအညီတောင်းခံမည့် အခြေအနေကို ပြောပြခဲ့သည်။ (7DayLink)</p>	<p>TNLA ပြောကြားချက်</p>
၂၈။	၂၈.၈.၂၀၁၇	<p>ကရင်ပြည်နယ် မဲသဒေါဒေသမှာ တပ်မတော်၊ နယ်ခြားစောင့်တပ်ဖွဲ့များနှင့် ဒီကောဘီအေ ခွဲထွက်ဗိုလ်ပိအဖွဲ့ တို့အကြား ရက်ပိုင်းအတွင်း</p>	<p>DKBA – TMT</p>

	<p>မကြာခင် တိုက်ပွဲများ ဖြစ်ပွားလျက်ရှိသည်ဟု စစ်ဘေးရှောင် စခန်းအုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးစောဆွေထွန်းမှ ပြောသည်။ တိုက်ပွဲများသည် မဲသဝေါ အသွား ကားလမ်းမကြီး ဝါးဘိုးတောင် မရောက်ခင် ရင်မိုင်းတံတားအနီးတွင် အများဆုံး ဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ (DVB Link)</p> <p>သျှမ်းပြည်တောင်ပိုင်း ဟိုပုံးမြို့နယ် မိုင်းပျဉ်းကျေးရွာအုပ်စုအတွင်း နေထိုင်ကြသော မိဘပြည်သူများအား ပင်လောင်းအခြေစိုက် တပ်မတော် ခြေလျင်တပ်ရင်း အမှတ် ၂၄၉ တပ်ရင်းမှ ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဩဂုတ်လ ၂၈ ရက်နေ့မှ ၃၀ ရက်နေ့ နံနက် ၆:၀၀ နာရီအထိ စက်ပစ်ကွင်း ပစ်ခတ်မှု ပြုလုပ်မည် ဖြစ်သောကြောင့် ပစ်ခတ်မှုပြုလုပ်နေစဉ်အတွင်း ဒေသခံပြည်သူများအနေဖြင့် တပ်ပတ်ဝန်းကျင် အနီးတဝိုက်သို့ ဖြတ်သန်း သွားလာခြင်း၊ မော်တော်ယာဉ်၊ ဆိုင်ကယ် သွားလာခြင်း (လုံးဝ) မပြုလုပ်ရန်နှင့် စက်ပစ်ကွင်း အနီးအနားတွင် ရှိနေစေရန် အသိပေး အကြောင်းကြားခဲ့သည်။ (Tai Freedom Link)</p> <p>ညီညွတ်သောတိုင်းရင်းသားလူမျိုးများဖက်ဒရယ်ကောင်စီ(UNFC)မှ ရှမ်းလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ (SSPP) နှုတ်ထွက်သွားလျှင် အားလျော့မည် ဖြစ်သော်လည်း တစ်နိုင်လုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးသဘောတူစာချုပ် (NCA)အတိုင်း ဆက်လက်ရပ်တည်မည်ဟု UNFC ပြောရေးဆိုခွင့် ရှိသူ နိုင်အောင်မငေးမှ ပြောခဲ့သည်။ SSPP အနေဖြင့် UNFC မှ နုတ်ထွက်ကြောင်း သတင်းစကားများ ကြားမိချိန်တွင် အံ့ဩမိသည် ဟုလည်း ၎င်းက ပြောဆိုခဲ့သည်။ (7Day Link)</p> <p>အရေးပေါ်အခြေအနေ တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်ရန် ၂၀၁၇ နှစ် လယ်အထိ ကုသမဂ္ဂလူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ မဟာမင်းကြီးရုံး (UNOCHA)မှ မြန်မာနိုင်ငံသို့ ကန်ဒေါ်လာ ၃ ဒသမ ၁ သန်း ထောက်ပံ့ခဲ့ကြောင်း UNOCHA မှ သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ အရေးကြီးသည့် လူသားချင်းစာနာမှုဆိုင်ရာ လိုအပ်ချက်များ ထောက်ပံ့ရန်အတွက် UNOCHA မှ အရေးပေါ်အခြေအနေ တုံ့ပြန် ဆောင်ရွက်ရေး ရန်ပုံငွေမှ ကန် ဒေါ်လာ ၃ ဒသမ ၁ သန်းကို လူ ဦးရေ ၇၃,၆၀၀ အတွက် UNO-CHA ၏ မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများမှတစ်ဆင့် ထောက်ပံ့ခဲ့ကြောင်း သတင်း ထုတ်ပြန်ချက်တွင် ဖော်ပြထားသည်။ (7Day Link)</p>	<p>တိုက်ပွဲ</p> <p>တပ်မတော် ကြေညာ</p> <p>UNFC ပြောကြားချက်</p> <p>UNOCHA</p>
--	----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------	--------------------------------------------------------------------------------------